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Mariborčani so razočarali
Pretekli teden smo govorili, da je bilo prvo kolo slovaškega nogometnega 

prvenstva triumf za Mariborčane, pripomnili pa Smo, naj Se zmagovalci, tako 
Branik kot Železničar ne uspavajo. Škoda, da se je uveljavila zopet stara na. 
.voda: zmagovalci so se »opijanili«. Rels, da je Branik na težkem igrišču v 
Kranju pokazal precej požrtvovalnosti, vendar bi po visoki zmagi nad Slogo 
pričakovali vsaj neodločen rezultat. Nasprotno pa so mariborski Železničarji le 
malo preveč samozavestno nastopili. To jih je stalo seveda izgubo ene točke. 
Tudi Rudar ni pokazal bogve kakšnega znanja, saj je 'moštvo ljubljanskega Že
lezničarja nastopilo oslabljeno, a se je kljub temu dobro branilo. Mura kljub 
visokemu porazu v Ljubljani ni igrala tako podrejene vloge, saj je Odred šele 
v drugem polčasu zaigral nekoliko boljše.

t ^S(t kaže, da bomo v letošnjem prvenstvu 
Publiške nogometne lige doživeli še mar- 

f*l> ker še ne moremo govoriti o stalni 
-?trni ali boljši kvaliteti kateregakoli izmed 

at>ov lige. Trda bo za točke, pričakujemo 
P od nogometašev dobro mero požrtvoval- 
?st‘ in plemenite tovariške borbe. Zanima

jo za slovensko prvenstvo med gledalci je 
e»ko. Tudi v drugem kolu so bila igrišča 

ftecei napolnjena, vendar v Ljubljani manj 
?t v provinci. Kaže, da ljudi precej za- 

• ‘tna'v kaj so delali naši klubi čez zimo, 
yečji interes pa uživa udeležba obeh d ra. 

°;<gašev v republiškem tekmovanju. Sku- 
al smo zabeležili v obeh nedeljah nekaj 

j 17.000 gledalcev v krajih, kjer so se 
°J,e) odigrale prvenstvene tekme, 

k govorili smo tudi o sodnikih. V prvem 
s° u smo bili z njimi zadovoljni, manj pa 
3 Tudi to pot so se slabše odrezali" 

eJJi sodniki, ki niso bili dovolj dobra 
U0ra glavnim. Njihova glavna napaka je 
L f*°ia offsideov. Drugi se zopet iz ne vem 

ksnih razlogov pustijo vplivati od občin- 
va.. (pr;mer Vagner ml. v Trbovljah.) 

Utrti gol, ki ga je zabil Zivotič proti Muri, 
na račun mejnega sodnika Golija. Sod- 

* Orel iz Celja ‘je spregledal prekršek 
d igralcem Železničarja v kazenskem pro- 

in tako tudi enajstmetrovko. Primer 
g,'^e Stefanoviča v tekmi Vardar :BSK v 
ft..0Piju naj bo v opozorilo tudi našim sod- 
J,0m> ki imajo odgovorno nalogo za pra- 
Nve* 1X1 tek nogometnih tekem republiškega

St S tem se bomo izognili tudi marsika- 
t P®u protestu, o katerih je bilo žal lani 

iko razpravljanja. Še ni razčiščena zadeva 
Mde vloženega protesta Mute in že je 
lii°lu°tne^na zveza Slovenije sprejela protest 
d jenskega. Železničarja proti tekmi Ru- 
. 'Železničar iz drugega kola. Kolikor
svlc °^veščeni, utemeljuje NK Železničar 

Protest s tem, da je sodnik Kukanja 
igre. Nogometna 

;e stoji torej pred odgovorno 
‘So, da oba primera pravično razsodi.

zVe,, pc,avila nogometne
nalo-Slo7en:i'
Btit 2 dvoma bomo kmalu vedeli, ali je pro- 
tij Mur.e in Železničarja upravičen, in to 

osnovi dokaznega materiala, ki se zbira 
Jazčiščenje zadeve.

ara<ni naše opazke v zvezi z vloženim 
Mure smo soteieli iz Murske

Sobote precej oster dopis, češ da je bila v 
komentarju preteklega tedna uprava Mure 
blatena. Komentar pa še zdaleč ni imel na
mena blatiti upravo Mure, ampak je mogo
če izpadla potrebna opazka glede vzroka 
vlaganja protesta. Upravičenosti vloženega 
protesta NK Mure s tem nočemo zanikati, 
saj je morda krivec za to Nafta. Čudno se 
nam pa zdi, da je igralec Vajda, zaradi ka
terega je bil pravzaprav vložen protest, na
stopil tudi preteklo nedeljo v tekmi proti 
Kladivarju. Prepričani smo, da bo NZS za
devo pravično rešila, tako da ne bosta 
oškodovana niti Mura niti regularen potek 
slovenskega prvenstva.

V nedeljo bodo gledalci ponovno prišli 
na svoj račun. V Ljubljani bosta na spore
du dve srečanji in sicer med Slogo in Ko
rotanom ter Železničarjem in Nafto. Pro
gram bo skupen na stadionu Železničarja.

Mariborski železničarji povzročajo 
svojemu trenerju Guberevcu sive lase

Brez dvoma bo tekma med Slogo in Koro
tanom zaradi tezultatov pretekle nedelje 
precej zanimiva, Železničar bo pa verjetno 
prav tako skušal obdržati vsaj eno točko 
doma. Naj.zanimivejša tekma tretjega kola

jbiat&it upoštevan
£ot‘ tekmi I. kcla zvezne nogometne S®<SI6llt S$ai898<DWaB8li 1>£0ti

kol6 : BSK Skoplju, ki se je
Vlož;, 8 2 2mago Vardarja 1:0, je BSK 
je Protest aradi številnih napak, ki jih 

avil na škodo BSK sodnik Mika 
Bs^ n°v‘č Tekmo alna komisija je protest 
ve|;avMp0stevak in na podlagi dokazov raz
bij *1 navedeno tekmo, disciplinski odbor 
Preh0Pa.i^e sodni'-i Stefanoviča kaznoval s 

'° soienja za dobo treh mesecev. 
vsekakor pravilen, saj so sodniki 

Potek rat odločujoč faktor za pravilen 
skuB;_ n.°gometnih tekem. Lestvica prve 
Hai,,..! |e sedai tale:
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telefonskega obvestila
da Ss . odeljski številki našega lista navedli, 
y hj0v*£ tekma med Vojvodino in Mačvo 
ie b;[ae™ Sadu končala neodločeno, vendar 
razik r Vo,v°dina po dveh zaporednih po- 
čani P0* zmagovalec nad borbenimi Šab- 
lahk0 jprav bi bil po poteku igre rezultat 
3 : q Ntugačen. Zmagala je Vojvodina s 

-0), lestvica druge skupine pa 
‘ rav'lno glasi takole:

potiva
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4
4
4
4
4

8:0
9:6

10:6
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4:10
3:9

aj. vseh doseč-:.'.jih srečanjih je pokazala 
S9.lsylidnejšo formo zagrebška Lokomotiva, 
Pte',e v osmih tekmah osemkrat zmagala, 
sts,ela pa ni niti enega gola. Manj uspeha 

rrnela lanski državni prvak Crvena 
vat). a in zmagovalec v pokalnem tekmo- 
<Ja,lu dinamo, od Makedoncev pa se Var- 
^JJPešneje uveljavlja kot RabotniČki. 

' * in Mačva sta zaenkrat še na repu

obeh tabel. Žoga pa je okrogla in ni re
čeno, da se bo muhasta sreča v prihod
njem delu tekmovanja kdaj obrnila tudi 
proti vodečim klubom.

Mladinski nogometni turnir v Mariboru
Da bi povečal interes za nogometni 

šport med najširšimi krogi Maribor
ske mladine, je Nogometni klub »Bra
nik« pripravil nogometno tekmovanje 
za prvenstvo srednjih in industrijskih 
šol. Pripravljen je že izredno lep (pol 
metra visok) pokal za vsakoletnega 
zmagovalca kot prehodno darilo, med
tem ko prejmejo vsa udeležena mo
štva častne diplome, najboljše pla
sirana pa še praktična darila. Med 
mariborskimi srednješolci in gojenci 
industrijskih šol vlada za to tekmo
vanje veliko zanimanje in se nanj 
resno pripravljajo. O razpisu, ki bo 
objavljen te dni, bomo še poročali. 
Organizacijo bo izvedel NK Branik, 
sodelovali pa bodo pri njej fizkultur- 
ni naetavniki mariborskih šol ter di
jaki zastopniki posameznih sodelu
jočih zavodov. Mariborski nogometni 
sodniki so obljubili, da bodo vse tek
me sodili brezplačno. B. E.

bo vsekakor med Branikom in Rudarjem v 
Mariboru. Favorita te tekme je težko pred
videti. Pričakuje pa se zagrizena borba med 
obema, saj sta znana zaradi svoje požrtvo
valnosti in borbenosti. Mariborski Železni
čar gre v goste v Mursko Soboto-, kjer ne 
bo imel spričo solidnega znanja Mure lah
kega dela. V .ckmi Kladivar:Odred v Ce
lju velja za favorita na papirju ljubljansko 
moštvo, kako bo pa v resnici, bomo videli 
v nedeljo, kajti žoga je okrogla, sreča in 
igralci pa večkrat precej muhasti.

STRELCI REPUBLIŠKE LIGE 
Po drugem kolu republiške lige prinaša

mo lestvico strelcev, ki so bili uspešni v 
dosedanjih tekmah. Na čelu lestvice je 
Levnaič (Branik).

4 goli: Levnaič (Branik),
3 goli: Brezar (Korotan), Hočevar 

(Odred), Čendak (Železničar Mrb.},
2 gola: Hacler (O), Vidic (Ž M),
1 gol: Plaznik, Čučko, Janžekovič 

(B), Andrijašič (K), Vriarič (Mura), 
Božič, Ter ek, Vajda (Nafta), Elzner, 
Kumar, Piskar in Životič (O), Butko- 
vec, Klenovšek in Knaus (Rudar), 
Palka (Sloga), Čebulj in Prelesnik 
(Železničar Lj.). -č.

Ustanovljena bo mariborska in 
ljubljanska nogometna podzveza

Na podlagi sklepov plenuma Nogometne 
zveze Slovenije se pripravlja nadaljnja reor
ganizacija nogometa v naši republiki. V 
Mariboru in Ljubljani delujeta iniciativna 
odbora, ki pripravljata potrebne ukrepe za 
ustanovni skupščini. Mariborska podzveza 
bo obsegala vse klube nekdanjih poverjeni
štev Maribor, Celje in Murska Sobota, 
ljubljanska pa območja poverjeništev Ljub
ljana, Kranj, Nova Gorica, Trbovlje in 
Notranjske.

Obe ustanovni skupščini bosta v nedeljo, 
6. aprila t. L: v Mariboru ob 9. uri v sin
dikalni dvorani MLO Maribor, Ulica He
roja Staneta l/II, v Ljubljani pa prav tako 
ob 9. uri v prostorih Fizkulturne . zveze 
Slovenije, Likozarjev! ulica. Društva, naj 
pošljejo svoje delegate s poverilnicami.

Ustanovitev novih organizacijskih enot bo 
brez dvoma okrepila širšo dejavnost v no
gometnem športu na našem podeželju. Z 
dobrimi vzgojnimi ukrepi in pravilno izve
denimi tekmovanji pa se bo nogometni 
Šport lahko kvalitetno precej dvignil.

V nedeljo na Taboru
suč&teie Sz&i$e in Stavemie v ad&a&i

V petek ob 20,30 bo na Taboru izbirno 
srečanje med Mariborčani in Ljubljančani za 
sestavo reprezentance Slovenije v odbojki, 
ki bo nastopila v nedeljo, 30. t. m. ob 17. uri 
na Taboru. Za Ljubljano bodo nastopili 
Kosec, Antckolovič, Mcserko, Garibaldi, Skr* 
binck, Jošt, Cirman in Sivka, za Maribor 
pa kompletna ekipa Branika v postavi Mb 
kluš, Požar, Šedivy, Merčnik, Škof, Tomažič 
in Vcrglcz. Iz najboljših igralcev bo nato 
tehnična komisija Odbojkarske zveze Slove* 
nije sestavila reprezentanco za nedeljsko pri* 
jateljsko medrepubliško tekmo. To bo ob* 
enem tudi izbirno tekmovanje, kdo bo od 
reprezentanc Slovenije in Srbije prišel ▼ 
državno vrsto, ki bo 19. aprila v Parizu 
igrala proti Franciji.

Obeta se zanimivo srečanje med obema 
reprezentancama, kljub temu, da je dosed&j 
dvakrat zmagala reprezentanca Srbije, in si* 
cer s 3:0 in 3:1. Vsi slovenski igralci so se 
za to tekmo vestno pripravili in bomo sa* 
dove njihovega treninga lahko videli že v 
petek v trening*tekmi, ko bodo izbrani naj* 
boljši. Opozarjamo občinstvo, da bo vstop 
dovoljen v telovadnico samo v copatah, za 
gledalce v čevljih pa bosta odprta oba stran* 
ska balkona. Torej v nedeljo na svidenje na 
Taboru!

V
tekmi

Tesna zmaga odbojkarjev 
železničarja nad Ilirijo

nedeljo sta se srečali v prijateljski 
moški odbojkarski ekipi ljubljanskega 

Železničarja in Ilirije v dvorani fizkultur* 
nega doma v Zgornji šiški. Tekma se je po 
izenačeni borbi končala z zmago Železničarja 
3:2 (9:15, 15:9, 10:15. 15:13, 18:16). Najboljši 
igralec je bil Sivka, član Železničarja.

Francija : Jugoslavija 3 : 2
Pred dnevi sta Jugoslovana Dolinar in 

Vilim Haragozo nastopila v Valencu v Fran* 
ciji proti Rothoftu in Hagenauerju. Francoza 
sta po hudi in dramatični borbi premagala 
naša dva zastopnika s tesnim rezultatom 3:2. 
Rezultati: Rothoft : Dolinar 13:21, 21:17, 21:18, 
18:21, 21:16; Hagcnauer : Iiarangozo 16:21,
21:10, 17:21, 21:15, 21:19; Hagenaucr, Rotfoht : 
Harangozo : Dolinar 21:12, 14:21, 21:14, 13:21, 
14:21; Hagenauer : Dolinar 17:21, 21:18, 21:13, 
21:14; Rothoft : Haragozo 8:21, 16:21 in 20:22. 
Naša dva igralca sta imela dvakrat lepo 
priložnost v tem dvoboju premagati svoja 
nasprotnika in končno tudi zmagati. Dolinar 
je bil v petem odločujočem nizu v vodstvu 
10:4, Haragozo pa celo 18:4.

Naše telovadkinie se pripravljajo za Helsinki
Po lepih uspehih, katere je imela naša 

državna ženska reprezentanca na meddržav
nih tekmah v Firencah v Italiji, pričakuje
mo od njih tudi na letošnji olimpiadi prav 
tako lep uspeh. Načelništvo Partizana Jugo
slavije je pripravilo že lansko leto program 
priprav za olimpiado in tako določilo, da 
na vsaka 2 menseca priredi tekmovanje in 
kratek trening. Tekmovalne obvezne vaje 
so dokaj težke, posebno na dvovišinski 
bradlji ter preskokih preko konja. Vse tek
me do danes so nam pokazale video na
predek. Prve tekme niso pokazale še za
dostnega znanja obveznih prvin, toda čas 
med prvimi in tretjimi tekmami lahko ugo
tovimo, da so toliko napredovale, da bodo 
do odločilnih tekem prav dobro obvladale 
obvezne kakor poljubne vaje.

Tekme so bile v nedeljo dopoldne v te
lovadnici Državne fizkulturne šole v Beo
gradu od 9. ure dalje. Slovenijo so zasto
pale tekmovalke Gerbec Vida, Lunaček 
Breda, Rožman Milica in Hribar Tatjana iz 
Ljubljane, Rozman Sonja in Smolnikar Ada 
z Jesenic ter Vojsk Ruža iz Maribora. Hr- 
vatsko so zastopale 3 tekmovalke, mesto 
Beograd 4 tekmovalke, 2 iz Subotice in 1 
iz Sombora. Iz rezultatov katere navajamo, 
vidimo, da so tekmovalke, ki so že večkrat 
nastopale v tujini, še vedno razred zase. 
Mlajše so se zadovoljivo uvrstile in prav 
dobro prestale ognjeni krst v zveznem raz
redu. Naj omenimo Sonjo Rozman z Jese
nic, ki se je uvrstila na 8. mesto in Lunač
kovo Bredo iz Narodnega doma, ki je za
sedla 9. mesto. Rožman Milica pri presko
ku čez konja ni uspela izvršiti premet skozi 
stojo in se je zato uvrstila šele na 12. me
sto, upamo pa, da pri končnih izbirnih tek-

Spored IV. kola slovenske nogometne lige
NEDELJA, 6. APRILA 1952 

Maribor — Železničar : Korotan, službujoči Krek 
Trbovlje — Rudar : Sloga, službujoči dr. Finderle 
Dolnja Lendava — Nafta : Branik, službujoči Šušteršič 
Ljubljana — Odred : Železničar, službujoči Pretnar 
Murska Sobota — Mura : Kladivar, službujoči Škarabot 
Tekme se bodo odigrale na igriščih prvoimenovanih klubov 

začetkom ob 15.30 uri
TOREK, 1. 

Ljubljana — Sloga
APRILA — IZ V. KOLA
: Nafta ob 16. uri, službujoči Janežič

mah pride v poštev kot državna reprezen
tantka.

Presenečenje je pripravila naša znana te
lovadka Gerbec Vida, ki je zasedla 1. mesto, 
čeprav kot dobra vodnica in načelnica v 
društvu skrbi predvsem za vse ženske od
delke, in si je zadala kot vzporedno nalogo 
»trening za tekme so šele v prostem času«. 
V zadnjih mesecih bo morala skrbeti več 
za svoj lastni trening, da nas bo lahko naj
bolje zastopala.

Vse tekmovanje je potekalo zelo borbe
no in z zavestjo, ker se tekmovalke priprav
ljajo na to, da nas bodo ' r najbolj častno 
zastopale kot državna reprezentanca na olim
piadi. Sodniški zbor je opravil svoje delo 
med izkušenimi sodnicami zadovoljivo. Iz

Slovenije je sodila tov. Vazzaz Jelica, na
čelnica »Partizana«, Zveze za telesno vzgo
jo Slovenije.

Končni rezultati so bili naslednji: 1.
Gerbec Vida (Lj.) 43 točk, 2. Spasič 
(Bgd) 41.35, 3. Žutič Tanja (Zgb) 39.95. 
4. Drinič Anka (Bgd) 39-70, 5. Ivandekič 
(Subot,) 39.45, 6. KoČis (Sombor) 39.15, 
7. Sarčevič (Subot.) 37.15, 8. Rozman (Je
senice) 36.40, 9. Lunaček (Lj.) 35.25, 10. 
Vojnovič (Bgd) f 2.90, 11. Klinar (Bgd) 
31.50 12. Rožman Mil. (Lj.) 30-35, 13. 
Golufe (Zgb) 30.20, 14. Vojsk (Mrb.)
27.70, 15. Smolnikar (Jesenice) 27.70, 16. 
Hribar (Lj.) 27.40, 17. Kostanarevič (Zgb), 
12.15.

Za boljše strokovno delo 
nogometnih klubih in sekcijah

V 6. štev. »Poleta« smo grajali nedelavnost organizacije nogometnih tre
nerjev Slovenije. O tem je bilo govora tudi na plenumu NZS, ugotovilo pa 
Se je, da je velik vzrok v tem, ker odbor Zveze nogometnih trenerjev Slove
nije od avgusta sem sploh ni obšlo jal. V tem se je že začelo slovensko nogo
metno prvenstvo in lahko presojamo, 
gometasih.

Treba je bilo torej zamujeno nadokna
diti. Nekateri trenerji v Ljubljani so takoj- 
po plenumu NZS lahko rečemo samoinicia
tivno začeli oživljati organizacijo. Nedav
no je bil pri NZS precej obširen sestanek 
preostalih članov" odbora in vseh onih, ki 
imajo željo, da bi organizacija nogometnih 
trenerjev spet zaživela. Ugotovili so, da po 
vsej Sloveniji dela precej trenerjev, ki pa ni
so registrirani v zvezi in kar je Še slabše, 
nimajo potrebne kvalifikacije oz. izpitov. 
Zato je bodoča naloga Zveze nogometnih 
trenerjev Slovenije, da predvsem zbere vse 
podatke o delovanju posameznih trenerjev 
v klubih in vodi nadzor nad njihovim stro
kovnim delom. Začasni odbor, v katerega 
je bilo kooptiranih nekaj novih članov, si 
je zadal nalogo, da bo v prvi vrsti poskr
bel za potrebno strokovno literaturo in jo 
posredoval trenerjem in klubom. Razen te
ga nameravajo organizirati krajše seminarje, 
po možnosti pa tudi tečaj, kjer bi predavali

kaj zmore dobro strokovno delo pri

športni strokovnjaki, in bi ga podprl tudi 
Zavod za fizkulturo, trenerji pa naj bi po 
tem tečaju obvezno opravili končni izpit. 
V splošnem pa smatra Zveza trenerjev z a 
dolžnost pomagati tudi onim klubom in 
sekcijam, ki nimajo svojega lastnega stro
kovnega kadra, z nasveti, ker je to važno iz 
vzgojnega razloga, predvsem v delu z našo 
mladino.

Jasno je, da bo Nogometna zveza stre
mela za tem, da se organizacija nogomet
nih trenerjev Slovenije učvrsti in zares iz
polnjuje odgovorne naloge pri neposrednem 
delu z nogometaši.

Ta, sicer začetni korak Zveze nogomet
nih trenerjev v letošnji sezoni je hvalevre
den in ga pozdravljamo, ker bomo po 
uspešnem delu nogometnih trenerjev ver
jetno vendarle enkrat prišli do zaželenega 
cilja: izboljšati kvaliteto in razmere v na
šem nogometu. —tič



Kaj delajo kolesarski kloki Ljubljane
Dolga zima je menda vzela slo vo. Sneg je izginil s cest, tudi med kolesarji 

se je začelo vrvenje. O njih že dolgo ni bilo glasu. Umaknili so se pač s cest in 
dirkališč, morda bi kdo mislil, da so popolnoma prenehali z delom vsaj v Ljub. 
Ijaiti, če že ne drugod po Sloveniji. Pa ni tako. Pred nedavnim je Član našega 
uredništva govoril s funkcionarjem enega ljubljanskih kolesarskih klubov, ki je 
precej jasno prikazal sedanje stanje kolesarskega športa.

Kako je s kolesarstvom v Ljubljani sploh 
in- zakaj zadnje Čaie ni med dirkači prave 
razgibanosti?

»Pri Kolesarski zvezi Slovenije je včla
njenih 5 ljubljanskih klubov in sekcij, ki 
se vsaka po svoje trudijo dvigniti raven 
kolesarstva na ono stopnjo, katero ta šport 
po vsej pravici zasluži. Resnici na ljubo, 
naši dirkači kljub dolgi zimski dobi niso 
mirovali, ampak so se marljivo pripravljali 
»a spomladanske nastope, ki bodo kaj kma
lu na programu. Zima jih je sicer zadržala 
v zaprtih prostorih, popravljali pa so kolesa 
in rezervne dele, kajti tega materiala pri 
nas občutno primanjkuje, ker je uvozno 
blago in zanj ni mogoče dobiti deviz. Poleg 
tega so nekateri pridno trenirali in imeli 
tudi redne sestanke združene s strokovno 
vzgojo. V Ljubljani smo poleg tega sku
šali organizirati tudi dirke na valjih, do 
Česar pa ni prišlo, so pa nekateri dirkači 
sodelovali v Mariboru na podobni prire
ditvi.«

Ali je zanimanje za kolesarski šport za. 
dovoljivo?

»Premalo! Če rečem to, mislim pred
vsem gledalce. Precej je bilo že organizira
nih raznih kolesarskih krosov in cestnih 
dirk, povsod pa je bilo gledalcev zelo ma
lo, Če ne omenimo cestnih kriterijev in 
vsakoletne dirke »Po Hrvatski in Sloveni
ji«. Da ni med ljudmi toliko zanimanja, 
je največji vzrok, ker v Ljubljani nimamo 
dirkališča, so pa dirkališčne tekme za oko 
mnogo bolj privlačne kot pa cestne. Opa
žamo, da je zanimanje za kolesarstvo pre
cej padlo, kar pač ni razveseljivo. Nasprot
no pa je med našo mladino precej veselja 
za aktivno udejstvovanje v kolesarskem 
športu, saj prihajajo vedno novi, ki se ho
čejo vključiti v naše vrste.«

Kje so po vašem mnenju vzroki, da kole- 
varstvo nima ’oliko pristašev?

»Omenil sem že, da so dirkališčne tek
me za gledalce mnogo bolj privlačne, ker 
imajo ljudje dirkača vedno pred očmi, pri 
cestnih dirkah pa ga vidijo samo na star
tu, ali . na cilju in se ne morejo poglobiti 
v to. kar dirkač na cestni dirki vse doživ
lja Če bi torej ljudje videli vse tisto, kar 
naši dirkači na lastni koži občutijo, bi 
irr.eii verjetno mnogo večje zanimanje za 
ta najtežji Šport.

Druga stran je naša propaganda. Kole
sarji in vsi tisti, ki delamo pri t:m špor
tu, smo mnenja, da nas naši časopisi zapo
stavljajo. Koliko cestnih dirk je bilo v na
ših listih registriranih s suhimi rezultati, 
ne da bi omenili požrtvovnost dirkačev in 
ckolnosti, v katerih so nastopali. Razum
ljivo, da tako ne moremo prodreti med širše 
plasti naših ljudi.«

Kakšno je torej življenje pri ljubljanskih 
klubih in sekcijah?

»V Ljubljani imamo naslednje klube in 
sekcije: Železničar, Triglav," Ilirija, Krim 
in Rog. Med najdelavnejše spadata vseka
kor Železničar in Ilirija, ki sta ves čas zi
me ali organizacijsko ali strokovno utrjeva
la delo med svojimi člani. Železničar je 
sicer izgubil nekaj znanih »asov«, ima pa 
še vedno dovolj mladega kadra, tako da je 
majhna sobica v baraki na telovadišču Šer- 
cerjevega doma včasih pretesna, da bi spre
jela vse tiste, ki se zbirajo na sestankih, 
ali pa pri popravilu koles ter strokovnih 
pogovorih. Tu se zbirajo mladinci, ki se ob 
starejših tovariših senzacijo z zanimivost
mi pa tudi z grenkobami kolesarskega 
športa, obenem pa izpopolnjujejo svoje zna
nje s treningi na valjih. Sobica torej služi

za sestanke, delavnico in »dvorano« za 
treninge. Žal se društvena uprava Železni
čarja zelo malo briga za delo kolesarskega 
kluba in bi bilo priporočati, da bi kolesar
ji dobili primernejši, torej večji prostor za 
svoje delovanje, če je bila že storjena na
paka pri gradnji stadiona, ko je bila iz 
projekta izločena kolesarska steza.

Ilirija v Zgornji Šiški ima kolesarsko 
sekcijo šele od lani, pa že v kratkem raz
dobju kaže močan razvoj. Sicer dirkači niso 
dosegli Še kakšnega pomembnejšega uspe
ha, vendar so Se pa organizacijsko dobro 
utrdili. V čast obletnice J. lovanske Ar
made so organizirali patrolne dirke, prav 
tako pa se pridno pripravljajo za spomla
danski kros. Letos si bodo zgradili dirkali
šče na stadionu v Zgornji Šiški.

Ljubljanski Triglav ima sicer ysto kva
litetnih vozačev, številčno pa ta sekcija ni 
močna, čeprav imajo prav v tem društvu 
dobre pogoje za nadaljnji razvoj. Vso po
zornost morajo posvetiti vzgoji mladega 
kadra in množičnemu razvoju.

Trenutno je še najsL.bše pri ljubljanskem

Krimu. Občni zbor je pokazal, da v tej 
sekciji ni nekaj v redu. Krim je svoječasno 
že imel le. a uspehe, žal pa se društvena 
uprava sedaj skoraj nič ne zanima za delo 
sekcije, čeprav imajo lastno delavnico, kjer 
bi si lahko popravljali kolesa in rekvizite. 
Sekcija ima sicer mnogo mladega kadra, 
treba bi bilo le dobre organizacijske roke.

Manj znana je kolesarska sekcija »Roga« 
na Viču. Pri teh fantih se občuti veliko 
zanimanje za kolesarski šport, ovira jih pa 
prevelika zaposlenost, poleg tega jim manj
ka dirkalnih koles in materiala, kar pa je 
najvažnejše, dobrega strokovnega vodstva.

Tako je trenutno stanje pri ljubljanskih 
kolesarskih klubih, ki seveda ni razveselji
vo, če pomislimo, da so ostali kraji v naši 
republiki v tem športu bolj razgbani. Saj 
je znano, da se mariborski Branik in Slavko 
Šlander, pa tudi dirkači v Prekmurju in 
Krškem, zelo resno vadijo ter pripravljajo 
na bližajočo se sezono. Dobro bi bilo torej, 
da bi se ljubljanski klubi resno zavzeli za 
bližnje nastope in tako potrdili dejstvo, da 
med zimo niso spali, ampak tudi delali.

Prav je, da povem še to, da bi tudi ko
lesarska zveza Slovenije morala biti neko
liko bolj aktivna, ker so klubi in sekcije po 
Sloveniji precej prepuščeni svoji samoini
ciativnosti.

6. aprila bo prvi spomladanski kros, ta
krat bomo videli, ali. je bilo delo ljubljan
skih kolesar j ev-di rkačev čez zimo plodno.«

Kdaj bo Ljubljana imela takšno dirkališče?

0 delu okrožnega odbora Jarta" liiibliana okolica
Okrožni telovadni odbor je prenehal z do* 

sedanjim načinom dela, ki ni pokazal uspe* 
hov. Izvoljena je bila nova uprava, ki kaže 
vse razumevanje in dobro voljo za čim boljše 
delo na polju telesne vzgoje med našo de* 
lavsko in kmečko mladino, ki sestavlja ve* 
čino članstva »Partizana« ljubljanskega 
okrožja. Novi odbor je takoj sestavil koledar 
okrožnih prireditev in tekem; razvidno je, 
da bo v letošnjem letu delo precej zanimivo 
in pestro pa tudi precej uspešno.

Glavna naloga okrožja in njegovih dru* 
štev je izvedba okrožnega telovadnega na* 
stopa na Vrhniki dne 6. julija t. 1. V ta 
namen okrožna inštruktorja že precej časa 
obiskujeta društva, kjer z vso resnostjo pre* 
delavata zletne vaje. Ta način se kar dobro 
obnese in zato upamo, da bosta letos zletna 
vaja in vaja na orodju dobro uvežbani. To 
bo pa pokazal okrožni nastopi

prvenstva v orodni telovadbi, lahki atletiki, 
plavanju, ljudskem mnogoboju in odbojki. 
30. marca t. 1. pa bo v Grosupljem okrožna 
akademija. Prav tako bo na teritoriju okraja 
več prog Titove štafete.

Na zletu bo poleg prostih vaj in vaj na 
orodju prikazano tudi ostalo delo po dru* 
štvih, tako razne športne igre, atletika in 
drugo. Velik problem je pomanjkanje kro* 
jev. Zato je že skrajni čas, da merodajni 
forumi poskrbe zanje.

Poleg tega nastopa mora okrožni odbor s 
svojimi vaditelji priskočiti na pomoč tudi 
pionirskemu zletu nižjih gimnazij Ljubljane
okolice, ki bo mesec dni prej prav tako na 
Vrhniki. Koledar predvideva še okrožna

Novi odbor se ni lotil samo priprave ko* 
lectarja, temveč hoče okrepiti tudi delo po 
društvih, ustanoviti nova in vključiti čim 
več novega članstva, če bodo množične orga* 
nizacije to stvar podprle, upamo, da se bo 
število društev in članstva dvignilo in pri* 
čelo tudi delati. Precej krivde za nedelavnost 
v društvih nosijo tudi razni odgovorni ljudje, 
ki sc ne zanimajo za delo svojega društva, 
po drugi strani pa razni prepiri in neraz* 
umevanja.

Ugotovljeno je veliko pomanjkanje telo* 
vadnega orodja in rekvizitov za uspešno 
vadbo. Nekateri trdijo, da se lahko društvo 
uspešno razvija tudi brez orodja, vendar to 
ne drži, kajti mladina hoče telovaditi, to se 
pa ne da samo v dvorani s štirimi golimi 
stenami. Zato je nujno, da poskrbimo za 
orodje, posebno novo ustanovljenim dru* 
štvom. Orodje bi lahko dobili, saj ga še 
precej leži po raznih domovih v krajih, kjer 
ni nobenega znaka za telesnovzgojno delo. 
Tudi kroje, prapore in značke bi bilo treba 
takoj pripraviti, kajti s tem bo vadeča, mla* 
din a videla, da se tudi višji forumi zanimajo 
zanjo.

V Jktedavi ustaMH/iU
društvo za telesno vzgojo

Dolnja Lendar , lepo mestece in doseda
nje okrajno središče ob madžarski meji, je 
verjetno edino v Sloveniji, ki vsa leta po 
osvoboditvi ni storilo prav ničesar za 
osnovno telesno vzgojo. Množične organi
zacije niso pomagale ustanoviti telovadne
ga društva, za katero so tudi v Lendavi 
dani vsi pogoji.

Dolgoletnega mrtvila niso mogle prebu
diti tudi nadrejene fizkulturne zveze, do- 
čim so se domači funkcionarji zadovoljili 
samo z nogometnim klubom Nafto, s ka
terim so prikrivali brezbrižnost za teiesno 
vzgojo.

Tudi pismo CK KPJ o nalogah v fiz- 
kulturi ni kaj preveč zaleglo. Saj se še celo 
na sestankih ZB NOB pojavljajo nekateri 
diskutanti s trmoglavim mnenjem, da or
ganizaciji ZB društvo za telesno vzgojo 
»Partizan« ni nič mar, čeprav je ZB po 
vsej Jugoslaviji prevzela patronat nad 
»Partizanom«.

Vendar pa v Dolnji Lendavi že nekaj ča
sa deluje iniciativni odbor za ustanovitev 
društva za telesno vzgojo »Partizan« pod 
vodstvom Lojzeta . Valenčiča, Marjana 
Vrankarja in drugih sodelavcev, ki se tru
dijo, da bo društvo začelo čimprej načrtno 
delovati! Najaktivnejši člani in mladina že

redno telovadijo v prostorih Titovega do
ma (društveni dom); moški oddelki J 
ponedeljek in četrtek, ženski pa v torek >* 
petek. 20. t. m. je obiskalo moško telovad
bo že nad 80 mladincev in članov. Prič*'; 
kujemo pa, da bo v naslednjih dneh začel6 
redno telovaditi več kot 300 aktivnih teto"; 
vadcev.

Velike naloge čakajo vodniški zbor, v ka
terem daje vzgled Lojze Valenčič, ki vet-, 
jemo edini v Jugoslaviji kot predsedm* 
IO Okrajnega ljudskega odbora dela n*1 
kot vodnik v telovadnici z mladino in čla
ni. Vodniški zbor sestavljajo: Matjaf

;art!Vrankar, Svetec, Sedovnik, Tišlar, Vas*1'
TlTim. "D ,\ I K fl iBreznikova, Požgajeva, Rozina Manče6
Kojzekova, Doršičeva, GpSfijeva, Kranjčev*JV
in Greta Horvatova. Razveseljivo ;e *)' 
stvo, da so se v vodniške vrste vključi" 
predvsem starejši in izkušeni ljudje, kd 
Breznikova in ostale.

Tako pripravljamo v Dolnji Lenda*' 
ustanovni občni zbor društva za telesi'6 
vzgojo »Partizan«, ki bo v četrtek, 27-_(! 
m. v društvenem domu. Mladina, vkljurf 
se v to društvo, kjer bo dovolj zdrav e#| 
razvedrila, telesnih vaj in iger, s kateu^ 
hočemo krepiti sebe in obrambno spori*" 
nest domovine! —ič.

Preti skupščino okrožnega telovadnega odbora Celje
V nedeljo 30. 111. se bo vršila ob 8. uri 

zjutraj v dvorani okrajnega sindikalnega 
sveta v Celju letna skupščina OTO Celje. 
Celjsko okrožje združuje v svojem območju 
sedaj le 40 društev, kar je za obsežen te
ritorij 5 okrajev vsekakor prenizka Števil
ka. Vendar tudi obstoječa društva niso po
vsod enako aktivna. Danes imamo obsežne 
predele, v katerih bi obiskovalec le težko 
pisal lepe reportaže o delu naših tel. vzgoj
nih društev. Povsem je skoraj zamrlo delo 
v gornji Savinjski dolini, močno pa peša v 
krškem okraju. Vsekakor pričakujemo, da 
bo v Trbovljah s pridobitvijo doma zopet 
zaživelo tel. vzgojno delo. Izgleda, da na 
območju celjskega okrožja marsikje Še ni 
prišlo do potrebnih stil ov z organi oblasti, 
družbenimi organizacijami in upravami dru
štev zaradi pomoči in krepitve organizacij 
Partizana. Drugače si pač ne moremo raz
lagati nezdravega pojava, da tik pred 
okrožno skupščino še 17 društev ni pred 
svojim Članstvom položilo letne bilance o 
svojem delu. Uspeh okrožne skupščine bo 
brez dvoma v mnogočem odvisen od čistega 
stanja na našem terenu. Načrt dela OTO-ja 
za 1. 1952 mora vendarle biti vsklajen z 
delavnostjo in zmožnostjo sodelovanja z

osnovnimi organizacijami. Prav od dela > j 
življenja osnovnih organizacij so odvis* 
vse večje prireditve okrožja, zlasti p«; 
vedba okrožnega telovadnega nastopa.

Skrajni čas je, da nedelavna društv,' J’' 
to pomislijo in da skušajo v dobrem K"*1 j.
nadoknaditi zamujeno delo.

Interno boksarsko 
prvenstvo Triglava

V soboto zvečer ob 19. uri bo - 
dvorani kina LM klubsko betoarsk . 
prvenstvo ljubljanskega Triglava. 
stopili bodo naslednji pari: muha k3) 
tcgorija: Mikluš S. : Košir, banial»: 
K-os : Šeremet, peresno lahka: Miki116 
I. : Šinik, lahka: Mencej : Dovcča1;. 
cej : Dovečar, polvvelter: Prešern 
Eršte, weller: Vilhar : Sokler. polsre«' 
nja: Potokar : Ažman, poltežka: Sin1' 
novec : Preželj.

Nastop boksarjev Triglava bo zanj' 
m iv, ker ee pripravljajo na bližn) 
prvenstvo.

Acu in> sjfDomm 1

Prvi spomladanski d...,! Novo življenje, 
nova pričakovanja, novi upi vznemirjajo na. 
še mlade duše.

Kar nas preseneti strašno poročilo. 
z>Aco je mrtev!« Samo dve besedil Dve 
tako strašni besedi, ■ t jih v prvem tre- 
nutku nismo mogli doumeti. ZaSlal nam je 
dih, naše besede so onemele. Saj to je ven. 
dar nemogoče! Kaj se je spet narava tako 
neusmiljena poigrala z mladim, upov pol. 
ni m življenjem?

Pred tremi in jol leti je prišel z ostali- 
mi tovariši iz senčne Makedonije, da se na 
Zavodu za fizkulturo izobrazi, postane uči. 
telj in zgojitelj svojim mladim rojakom. 
Nasmejanega in vedrega obraza je vedno 
prenašal vse težave marsikdaj težkega dija. 
škega življenja. V februarju je vesel spre. 
jel ponudbo smučarskega učitelja na Juho. 
rini. Poln mladeniškega zanosa je učil in 
vadil mladi naraščaj in ni vedel, da mu je 
prav ta doba vcepila kal bolezni. Vrnil se 
je, toda bolezen, ki se ji tudi tako vedra 
mladost ni mogla upreti, ga je priklenila na 
bolniško posteljo. Črv je glodal in uničil 
mlado življenje!

Dragi Aco, Tvoje mesto v razredu je 
ostalo prazno; Tvoj vedri, nasmejani obraz

pa bo živel vedno med nami! Dareta' j 
življenje za svoje ideale, za svoj poki'1 ■ 
tvoje delo, ki ga bodo Tvoji sošolci 
no nadaljevali! V duhu Te bomo spr(rm\ 
v Tvojo rodno domačo zemljo, Želeč. ,, 
bi Te sprejela z isto ljubeznijo, kakor st r 
ljubil Ti.

Aco, počivaj mirno pod svobodnim 
vanskim soncem!

Tvoji sošolci'
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Ob koncu vsakega leta razpravlja Nat Fleischer, redaktor Ring 
Magazina v svoji reviji o posameznih boksarjih. Na temelju treznega 
presojanja določi najbolj priljubljenega in vestnega boksarja, ki velja 
obenem tudi za najboljšega športnika. Tistemu, ki je deležen te časti, 
podelijo na slavnosten način zlato medaljo.

Kdo pa je deležen tega visokega priznanja? Nat Fleischer je nekoč 
zapisal o tem:

»Boksar, ki se bori za to visoko priznanje, mora izvrstno obvladati 
vso tehniko in taktiko svojega športa. Svoje znan,, mora potrditi tudi 
v ringu s plemenito in neomadeževano borbo. Skratka, vedno in na 
vsakem mestu mora izkazovati svoje Športno gentlemanstvo. S svojim 
vzornim življenjem naj bo svetal zgled tudi družbi, v katero zahaja.«

Ta medlaja je bila leta 1940 podeljena Joeu Louisu, ki si jo je 
priboril pred tem že trikrat, in sicer v letih 1935, 1937 in 1938.

Razumljivo je, da mnogim novinarjem ni bilo všeč, da bi Louisovo 
plemenitost in njegovo vzorno boksarsko nastopanje ocenjeval samo 
Nat Fleischer s svojo medaljo. Tudi oni so hoteli povedati svoje sodbe 
o njem. Leta 1938 in 1940 je izreklo nekaj najboljših športnih novinar
jev Louisu javno pohvalo, v kateri je bilo zlasti poudarjeno njegovo 
občudovanja vredno vedenje in človekoljubje. Henry Mc Lcmore, redak
tor United Pressa je zapisal: »Borba v ringu je po mojem mnenju 
dokaj umazano opravilo, saj se največkrat konča v krvi. ,Barvasti' fant 
iz Alabame pa ima kljub temu nešteto neminljivih zaslug zato, ker je 
boks dvignil iz blata in ga tudi počistil.«

Jack Cuddy, prav tako član uredništva United Pressa, ki se je 
nekoč sam proglasil za enega najstrožjih in najbolj pravičnih kritikov 
Louisovih zmožnosti in eden redkh strokovnjakov, ki niso Louisovemu 
imenu nikoli pridali vzdevka »veliki«, pa je dejal: »Boksarski šport 
je bil vselej kritiziran in šele Joe Louis je postal njegov črni odre

šenik. Med mnogimi obrekovalci in očrnjevalci bi radi videl človeka, 
ki bi mogel o tem dostojnem in častnem boksarju reči eno samo slabo 
besedo. Vprašam pa vas,« je pisal dalje Cuddy, »ali mi lahko poveste 
ime enega samega šampiona težke kategorije v zadnjih tridesetih letih, 
o katerem bi mogc-l izreči enako sodbo. Po mojem mnenju se tak boksar 
na svtu še ni rodil...«

Eno največjih časti pa je Louisu prizn-1 kongres Združenih držav. 
V letu 1940 se je senator Warren K. Barbour iz New Jerseya sam 
odločno zavzel za razveljavljene zakona, ki je bil izdan še leta 1912, 
torej v času krvavih zmagoslavij Jacka Johsona. Ta zakon je prepove
doval prikazovanje filmov z boksarskih srečanj, na katerih sta se 
spoprijela beli in črni šampio.i. Utemeljen je bil s tem, da je med 
črnimi in belimi gledalci navadno že med predvajanjem filma prišlo 
do krvavih obračunavanj. Senator Barbour je bil leta 1910 tudi sam 
amaterski boksarski šampion in so ga nekoč Šteli tudi med tiste »bele 
nade«, ki naj bi za vselej obračunali s »črno grožnjo« beli premoči v 
boksarskem športu. Že tedaj so ga močno prizadeli razni nemiri, ki jih 
je povzročilo predvajanje filmov o Li’l Arthi — Jack Johsonu in nič 
čudnega ni, da je bil eden prvih zagovornikov za izglasovanje tega 
zakona. Povedati je treba, da so se razmere v boksarskem ringu po vsej 
deželi poslej tudi temeljito spremenile.

»Okoliščine, ki so spremljale nekoč črnega Johnsona na njegovi 
boksarski poti in v borbi za naslovom, ne spremljajo več Joea Louisa !« 
je izjavil Barbour v senatu. Člani kongresa so se zedinili s tem njegovim 
predlogom in 1. julija je prezident Združenh držav ameriških Roosevelt 
podpisal razveljavitev tega zakona. Ljudje, ki so v novejši dobi gledali 
na ta stari zakon z velikim nezaupanjem, so videli v njegovem preklicu 
izraz poštenosti in tudi korak naprej. Bili so umirjeni.

Joe Louis je zaradi tega pomembnega dogodka prejemal kopice 
dopisov, v katerih so mu številni profesionalni in amaterski boksarji 
zagotavljali, da bodo šli po njegovih stopinjah. Louis je, ko je znancem 
in prijateljem odgovarjal na ta pisma, še posebej poudarjal, naj nihče 
ne pozabi pomembne vloge, ki sta jo imela v njegovi boksarski karieri 
John Roxborough in Julian Black, s čimer je dal "nemajhno priznanje 
tej, zanj tako pomembni dvojici.

Ko so športni novinarji pisali tudi svoje sodbe o Joeovih mena- 
žerjih, pa si le niso mogli kaj, da ne b poglavitne pohvale naslovili na

oea Louisa samega. Bob Considine je napisal v članku, ki je iz*e' 
ravi v njem: w|j

»Si in si bil eden najbolj poštenih, najbolj plemenitih m
...... i_._ ___ -.-i. -tv k:i L-: P1’istnih boksarjev, kar smo jih kdaj videli... Ti si bil tisti, n , 

ikoli iskal izgovorov zase, niti sramotilnih besed■.ou muli ujuvuiuv o,— svojega tekmeca '.'0

i si edini svetovni prvak, ki je ostal mož beseda in postal resnic1)1.^ 
orbeni šampion svoje dežele.. . Postal si svetal zgled za pripa^ 
roje rase in boksu si dal več, kot smo mogli pričakovati od tebe-

21. KOLIKOR MESECEV, TOLIKO BOJEV
Po srečanju z Alom Mc Coyem je Louis imel serijo bojevy, 

svetovno prvenstvo, ki so jih novinarji imenovali »lov za fantk- 
Joe je dobro vedel, da ga lahko prav kmalu pokličejo za _ nedolg 
čas k vojakom in prav zaradi tega si je hotel zagotoviti P°tr. 
finančna sredstva. V tem času pa je bil skoraj »na suhem«, J,i 
investiral velike vsote denarja v delo na svoji pristavi.

Od decembra 1940 do junija 1941 se je boril v sedmih sreci"1^ j 
Vsak mesec je torej branil naslov. Niti enemu v vrsti njegovih lzzT(1nl1j 
se ni posrečilo, da bi se mogel oklicati za »fantka«, niti Billyju ,1|iJ6 j 
ne, čeprav je bil eden najbolj nevarnih Louisovih nasprotnikov. M-)1 
med njimi je sploh mogel upati na uspeh. Kdor ga jepozval na 
je moral biti — in to se tudi razume — že dober boksar. j

Reda Bučmana, varovanca nekdanjega svetovnega prvaka . ', -ji | 
Dempseya, so v minulih dveh letih Šteli za enega izmed petih najc^ p, 
bokserjev sveta težke kategorije. Tudi ta je z veseljem sprejel j6* ;.jt; j 
srečanje z Louisom. Do 31. januarja 1941, ko bi se bilo moralo Up) j 
v Madisom Square Gardenu to srečanje, Joe sploh ni mogel 1 
kondicije, saj se je skoraj ves čas zadrževal v trenmškem taP J’ 
Greenwood Lakeu. Zavedal se je da je »titel« preveč dragocen 
se ga ne sme postavljati na kocko. i„ji’

Pred Louisovim odhodom na tehtanje v New York pa je 
le prispel dopis, na katerega je Louis že dolgo čakal. Vojaško P0^ujr61' 
mu je poslalo vpraš?alno polo, ki jo je Joe skrbno izpolnil in . 
da ie oženi en in da sta njegova mati ter najmlajša sestra glede ° ,ji'cda je oženjen in da sta njegova mati ter najmlajša sestra gieu- .5t,v 
odvisni od njega. Zaradi odgoditve vojaške obveznosti ali t>F 
dolžnosti pa ni v tej poli napisal niti besedice,



Smu&azskt tekme* na Jlokvak pri (f&dti
V nedeljo, 16, t, m. smo gledali na 

Lokvah pri Gorici dobro uspelo smučar
sko prireditev, na kateri so sodelovali naj
boljši smučarji Primorske.

Rezultati kažejo, da ima tudi Primorska 
dober smučarski kader, ki mu bomo mo
rali v bodoče posvečati večjo pažnjo kot 
doslej. Posebno domačini iz Lokev in oko
liških vasi imajo možnost razvoja, treba pa 
jim bo v prihodnji sezoni preskrbeti dobre
ga učitelja.

Tekmovanja v veleslalomu se je udeleži
lo 23 članov, približno toliko mladincev in 
tri članice. Proga je bila precej težka in 
je dajala možnost razviti primerno hitrost. 
Le malo tekmovalcev je progo popolnoma 
obvladalo, tako da je bilo mnogo padcev, 
posebno pri prvih vratih. Zelo lepo vožnjo 
sta nau pokazala pri članih Klede Klavdij, 
SD Postojna in Pagnacco Bruno pri mla
dincih. Članice pa nas s svojimi zelo sla
bimi vožnjami niso zadovoljile.

Popoldne smo gledali skoke na 40-meter- 
ski skakalnici. Ker so skakalci startali s 
polovičnim zaletom, skoki niso bili posebno 
dolgi, a so kvalitetno zadovoljili. Razvese
lilo nas je število tekmovalcev, kar pomeni, 
da v bodoče lahko računamo na dober ka
der skakalcev. Posebno lepe skoke so nam 
Pokazali med člani Postojnčani, med mla
dinci pa člani Železničarja iz Nove Gorice.

Klede Viljem iz Postojne ima zek> lep od
skok, iep slog in tudi v dolžini skokov pre
kaša ostale, saj je skočil edini kljub kratke
mu zaletu 23, 25, izven konkurence pa ce
lo 27 m. Klede Klavdij je kljub dolgim 
skokom precej slabši v slogu. Med mladin
ci se je odlikoval Kolenc Leopold iz Lo
kev, ki ima pri svojih 15. letih zelo lepe 
odskoke in ne zaostaja za člani niti v slo
gu, niti v dolžini skokov.

V splošnem je prireditev popolnoma 
uspela in želimo, da bi tekme v prihodnjih 
sezonah postale tradicija. Vsekakor bi bilo 
prav, da bi v prihodnjih letih prireditelji 
povabili na tekme tudi smučarje iz ostale 
Slovenije, posebno Gorenjce, ker bi se lahko 
naši mladi smučarji od njih mnogo naučili.

Za zaključek se nekaj. Ko nam je po 
tekmovanju tov. Vončina čital v hotelu 
rezultate, se je m- 1 dotakniti pojava, ki 
v zadnjem času spremlja in moti premnoge 
športne prireditve — pijančevanja posamez
nih tekmovalcev in spremljevalcev. Tudi 
tokrat je bilo v soboto ponoči v hotelu pre
več razgrajanja tako, da se drugi dan mar
sikateri tekmovalec ni odzval na cilju, kar 
je povzročilo motnje ter nepotrebne zamu
de časa. Priporočljivo bi bilo, da bi se ta 
razvada odpravila.

Marjan V »k

Pred pričetkom rokometne sezone
Kot je znano, so bila tudi v roko

metu vsa tekmovanja reorganizirana. 
Zvezna liga ter večina republiških lig 
So bile ukinjene, namesto njih pa so 
bile osnovane podzvezne lige. V zvezi 
s temi reorganizacijami ter ostalimi 
problemi, ki jih je nakazalo pismo 
CK KPJ, je bil sklican tudi plenum 
Rokometne zveze Slovenije. Na žalost 
®e ta plenum ni mogel izvesti zaradi 
neodgovornega odnosa delegatov iz 
Maribora in Celja, ki se omenjenega 
Plenuma niso udeležili. Zaradi tega je 
bila s predstavniki ljubljanskih dru
štev seja razširjenega upravnega od
bora RZ S. Predvidena razdelitev tek
movanja na mariborsko in ljubljansko 
Podzvezo je morala biti v toliko spre
menjena, da sedež podzveze ni bilo 
ustanovljen v Mariboru, temveč v 
Varaždinu, ki bo po novem načinu 
tekmovanja skupno s Čakovcem nasto
pal s slovenskimi klubi. Tako bo torej 
tekmovanje za moške ekipe potekalo 
v dveh podzvezah, kar bo nedvomno 
*elo zmanjšalo finančne stroške ter 
dalo večje možnosti za ustanovitev 
T|ov h ekip. Čim večja omasovitev je 
tudi ena prvih nalog, ki se postav
ajo pred novoformirane podzveze. 
trenutno bodo v vsaki podzvezi tek
movale samo štiri ekipe, kar je ne
dvomno zelo majhno število, ki ga bo 
treba v najkrajšem času precej pove
čati. Tekmovanja v obrh podzvezah 
Se bodo začela že to nedeljo ter bodo 
P° dvojnem točkovnem sistemu. Pr
vaka obeh podzvez bosta v dveh final- 
mh tekmah (4. in l1. maja) določila 
Prvaka Slovenije, ki bo sodeloval na 
finalnem turnirju v Vinkovcih (23. 
d° 25. maja). Ženske ekipe bodo tek
movale zaenkrat še v enotni republi- 
Sli' ligi vslcd majhnega števila. Na- 
|tepajo skupno 4 ekipe (Enotnost, 
. r ii.., Slovan iz Ljubljane ter Branik 

Maribora). Ekipa, ki bo osvojila 
republiško prvenstvo, bo sodelovala 
?a dveh državnih prvenstvih: v veli- 
-eni in malem rokometu. Prvo bo ko- 

junija v Zagrebu, drugo pa za- 
cstek julija v Novi Gradiški.

Rljub tej reorganizaciji se v tek
movanju obetajo zelo zanimive -n 
Lk rčene borbe. V varaždinski pod- 
vezi bo konkurenca nedvomno moč- 
ejsa. Tekmovanje bo toliko bolj za- 
i)n y0i ]_er so gj^pg Čakovca in Va- 
ulldina več ali manj neznane ter je

težko predvideti končnega zmagovalca. 
Na papirju je favorit nedvomno ekipa 
iz Celja, vendar presenečenja niso iz- 
ključena. V ljubljanski podzvezi je 
favorit ekipa Enotnosti, ki ima ver
jetno še nekoliko več izgledov kot 
ekipa iz Celja. Prvaka finalnega sre
čanja pa je danes praktično nemo
goče predvideti ter bosta obe sreča
nji gotovo zelo dramatični, V ženski 
ligi bo na žalost borba za prvo mesto 
izostala, kajti ekipa Enotnosti, ki je 
že dve leti igrala v zvezni ligi, je 
nedvomno znatno močnejša od vseh 
ostalih, ki jd ne bedo mogle ogrožati 
prvega mesta. To je za ekipo Enot
nosti velik handicap, kajti na finalna 
tekmovanja za državno prvenstvo bo 
prišla glede na to nezadostno priprav
ljena, kar v velite' meri zmanjšuje 
njene izglede za boljši uspeh.

Mitja Vidic

SvelonozMM Planica slepi dnes s ©zadfe...
Zdi se mi, da sem tani prav v tem 'času, z enakim občutkom in z istim 

prepričanjem začel pisati skorajda enak Članek. Po lanskoletni planiški prire
ditvi smo na dolgo in široko razpr avljali, da naša Planica po vsej pravici za
sluzi s ‘Strani vseh merodajnih športnih forumov zares največjo pozornost. Ve
mo, da so se od lani pa do letošnje planiške prireditve pogoji za takšno izvedbo 
v marsičem spremenili, tako da je bila organizacija tega tekmovanja precej 
etežkolena, kljub temu pa obstojajo dejstva, ki v nobenem primeru ne morejo 
mimo nas.

Napačno bi bilo očitati našim delavolj- 
nim in požrtvovalnim zimskošportnim de
lavcev kakršnokoli pomanjkljivost, ki se 
direktno dotika planiške prireditve. Že v 
zadnji številki 2= Poleta« sem še posebej 
poudaril, da je prireditev povsem uspela, 
če govorimo o organizaciji in samem na
stopu maloštevilnih tekmovalcev. Naša dolž
nost pa je, da tokrat ugotovimo se ostale 
pomanjkljivosti, ki so se pojavile pred sa

Planica iz neznanih vzrokov stopa vse bolj 
v ozadje. Nedeljski zmagovalec Američan 
Wegeman je pred vsemi domačimi in tujimi 
častnimi gosti javno izjavil:

sPlanico pozna res Športni svet, tudi mi 
Američani!<

To je dovolj velik dokaz, da je naša Pla
nica že opravila svoje delo v športnem sve
tu. Na nas je torej, da nadaljujemo začeto

Klančnik in Polda, naša najboljša v Planici

mo prireditvijo. V naših časopisih je bilo 
objavljeno, sicer ne z bombastičnimi naslo
vi kakor prejšnja leta, da bodo na prire
ditvah sodelovali nekateri najboljši tekmo
valci iz Avstrije, Nemčije, Švice, Italije in 
celo severnjaki. Iz vsega tc-ga pa je nastal 
končno v splošnem le dvoboj Jugoslavija : 
Avstrija, torej točno tako kakor lani. Pred 
pripravami mednarodnega planiškega tedna 
imaš občutek, da bos siedil neki veličastni 
borbi svetovnih mojstrov iz vseh predelov 
Evrope, končno pa se ti celotna prireditev 
izjalovi in obstaneš na znanem reku: Gore 
so se tresle, rodila se je miš! Ne bi hotel 
podcenjenvati dela organizacijskega komite
ja Planica, niti Smučarske zveze Slovenije 
niti Jugoslavije, vendar je jasno, da naša

jCii/ek - naiidecdntiU ttntdaeski twm
Tolminski okraj, ki jc znan po svojih iz* 

rednih naravnih lepotah, ima tudi krasne 
smučarske terene. Najidealnejši med njimi 
pa je na Livku. To je teren, kakršnih je le 
malo v Sloveniji. Kraj, ki je oddaljen 5 km 
od avtobusne postaje Idrsko, ima tudi 40? 
metrsko smučarsko skakalnico. Iz Idrskega 
vodi do vasi avtomobilska cesta. Nad vasjo 
se dviga vrh Kuk (1245 m), s katerega jc 
krasen razgled na Julijske Alpe, v dolino 
Soče, Goriška Brda, Benečijo in Jadransko 
morje. Prav ta vrh in njegovo pobočje je 
kakor nalašč pripravno za tekme v smuku 
in veleslalomu in to od vrha do reke Soče 
(240 m nadmorske višine). Višinska razlika 
je torej nad 1000 m. Tudi za izvedbo tekem 
mednarodnega značaja je ta teren zelo pri? 
kladen. Na Livku obstoja smučarsko društvo, 
Ki ima izbornega smučarskega učitelja, do? 
mačina Malestiča Vlada. Vse ljudstvo ^ tod 
okoli, je od najmlajšega do najstarejšega, 
zelo ponosno na svoj smučarski teren, še 
bolj pa na svoje smučarje, ki so v resnici 
mojstri v smuku in slalomu.

Da ta ponos ni neupravičen, se je videlo 
zlasti preteklo nedeljo, ke so se vršile v 
okviru mladinskega festivala smučarske tek* 
me za okrajno prvenstvo. Mladinci so tek* 
movali v smučarskem teku na progi 4 km, 
mladinke pa na progi 2 km. Vsega je tek* 
movalo 38 mladincev in mladink in to iz 
Tolmina, Bovca. Kobarida, Podbrda ter Pia* 
note (to je iz Pečin, Ponikev in šetviške 
Gore). Pri tem tekmovanju nas je presenetil 
mladinec Kikelj Joško iz Pečin, ki si je 
osvojil prvo mesto. Nad vse zanimivo je, 
da so izmed desetih mest odnesli pet mest 
mladinci iz Planote, ki še nikdar niso tek* 
movali na tekmah okrajnega merila. Vse 
navzoče je predvsem navdušila njihova iz* 
najdljivost glede izdelave smučk, saj so

imeli stremena narejena iz navadnih železnih 
obročev od sodov, toda tako mojstrsko, da 
so izglodala kot prave »Kandaharce«. Do 
izraza je prišla tudi njihova telesna raz* 
vitest in izredna volja, da dosežejo najboljša 
mesta. Z vsem svojim zadržanjem so po* 
kazali, kje bi se tudi dalo iskati smučarski 
naraščaj za naše bodoče smučarske reprc* 
zentante, zlasti v smučarskem teku

Rezultati so bili sledeči:
Mladinci: 1. Kikelj Joško (Pečine) s časom 

21,58, 2. Černuta Karl (Bovec) 22,05, 3. Piuzi 
Vincenc (Bovec) 22,06; Mladinke: 1. Skok 
Irena (učiteljišče Tolmin) s časom 8,58, 
2. Rupnik Iva (učit. Tolmin) 9,46, 3. Vidrih 
Lojzka (učit. Tolmin) 9,51.

Vsi imenovani so prejeli od okrajnega od? 
bora za izvedbo festivala krasne diplome.

Tega dne so bila tudi okrajna smučarska 
tekmovanja članov in mladincev v smuku in 
slalomu. Pri tem tekmovanju so potrdili svoj 
sloves mladinci Livka, saj so odnesli vsa 
prva mesta ter navdušili s svojo drzno 
vožnjo vse gledalce, ki so imeli občutek, 
da vozijo naši reprezentanti štefe. Lukane, 
Mulej, Praček in drugi. Smučarska Zveza 
Slovenije bi v interesu razvoja smučanja 
lahko organizirala smučarska tekmovanja 
večjega stila tudi na Livku in s tem navezala 
stike s tukajšnjimi smučarji. Priporočljivo 
bi bilo tudi. da omogoči dobrim smučarjem 
Livka udeležbo pri tekmovanju v smuku in 
slalomu v Planici in Kranjski gori. Smučar* 
sko društvo na Livku se namreč vzdržuje 
samo od članarine, smučarji pa sami ne 
zmorejo stroškov, ker je kraj pasiven.

Naročajte se na
POLET"!

tradicijo in ne dopustimo kakršnokoli oma
lovaževanje s strani tega ali onega inozem
skega športnega funkcionarja, kadar gre za 
slavno Planico. Seveda, sami j moramo naj
prej skrbeti, da obdržimo tradicijo slavne 
Planice. Zdi se mi, da bo težko dobiti opra
vičilo za to, da so organizatorji šele teden 
dni pred samim tekmovanjem vabili ino
zemske tekmovalce, namesto da bi bilo to 
vprašanje rešeno že pred meseci. Naše pla
niško tekmovanje je bilo pravočasno vklju
čeno v FIS prireditve, to je pravilno. Dej
stvo je tudi, da je bil določen datum (od 
29. februarja do 3. marca), kasneje pa se 
je ta datum spremenil, zaradi česar je ta
koj nastalo pereče vprašanje, ali bodo ino- 
zemci voljni prihiteti 23. marca v Jugosla
vijo. Pokazalo se je, da so nam končno 
ostali zvesti le Avstrijci in slučajno Ame
ričan, ki je, kot vsi inozemski tekmovalci, 
nadvsem zadovoljen zapustil večno lepo do
lino Tamarja. Če smo iz tehtnih razlogov 
določili za letošnjo tradicionalno planiško 
prireditev drug datum, potem bi morali pač 
istočasno misliti, kako bodo to spremembo 
sprejeli tekmovalci, odnosno smučarski 
forumi drugih narodov, ki so bili že odlo
čeni priti v Planico ob prvotno določenem 
roku. Po vsej verjetnosti nihče od inozem- 
cev pi>č ni mogel zagotovo vedeti, aii mu 
bo čas dopuščal udeležiti se planiških te
kem tri tedne kasneje, medtem ko se je že 
pred meseci veselil skakalne prireditve v 
Planici. Udeležba inozemskih tekmovalcev je 
torej še vedno rakova rana in čas je, da za
čnemo s pravilno športno diplomacijo in s 
pravočasnim dopisovanjem z drugimi drža
vami, ki jih nameravamo vabiti na našo 
planiško prireditev. Končno moramo vede
ti da ni planiško tekmovanje nikakršno 
barantanje ali posel trgovskega potnika, ki 
gre v tujino nekaj dni prej ali kasneje. To 
je glavna in osnovna ugotovitev po letoš
njem tekmovanju.

No, poleg tega so še nekatere pomanj
kljivosti, ki jih moramo prav tako omeniti. 
Kvaliteta naših skakalcev ni zadovoljiva. 
To nam je pokazalo državno prvenstvo, še 
vse bolj pa letošnje mednarodno planiško 
tekmovanje. Če danes prelistamo vse nase 
časopisje, bomo videli, da je bilo pri nas 
v Sloveniji v letošnji sezoni prav malo kva
litetnih skakalnih prireditev. Polda in Klan
čnik sta bila na zimskih olimpijskih igrah,

nastopala sta tudi na Finskem, skratka, vso 
zimsko sezono sta preživela kar v tujini.. O 
njih je naše športno občinstvo kaj malo ve
delo, tako da o njuni sposobnosti to bilo 
mogoče kaj točnejšega govoriti. Ostali naši 
mednarodni tekmovalci so bili prav tako na 
številnih najrazličnejših prireditvah v tujini, 
predvsem v Avstriji, kjer so dosegali zelo 
lepe uspehe. No, ob koncu sezone ugotav
ljamo, da vse te naše reprezentante bolje 
pozna inozemsko športno občinstvo, kakor 
pa mi,, domačini. Vsi ti tekmovalci so i 
glavnem nastopali na 60-met kih skakalni
cah in zgodilo se je, da so se znašli prav 
na planiškem tekmovanju prvič na startu 
osemdesetke brez nujne predpriprave in tre
ninga, ki bi ga morali imeti daljšo dobo na 
skakalnici takšnih dimenzij. Potem je pov
sem razumljvo, da vidnega uspeha ne more 
biti. Potem nam je tudi razumljivo, kako te 
da se je večina naših skakalcev, in celo 
boljših, bolj »peljala« Čez skakalnico, ka
kor pa pokazala sicer tako maloštevilnemu 
občinstvu vso lepbto smučarskega skoka. 
Zato je tudi razumljivo, da so se vsi nji
hovi skoki vrteli med 50 in 60 m! Zato 
nič čudnega, če ni med našim športnim ob
činstvom več takšnega zanimanja, kakor je 
bilo to prejšnja leta. Vse to, kar ugotavlja
mo danes, je povprečnemu smučarskemu 
opazovalcu ali športniku bolj ali manj jas
no. Tudi ta groba napaka ne more kar tako 
mimo nas.

Opazili smo celo, da so bili fantje na 
dan planiške prireditve brez pravega stro
kovnega vodstva, saj ni bilo strokovnjaka 
ali trenerja, ki bi jim dal pravilnega na
sveta in jih vsaj moralno podprl. Če je že 
bil trener naših skakalcev dr. Dečman ka
korkoli zadržan, potem bi bilo umestno, da, 
še več, celo nujno, da bi vodstvo pozvalo 
našega preizkušenega mednarodnega tekmo
valca Priboška, ki je prišel v Planico kot 
gledalec. Ne vem, kako to, da ni smel na
stopiti naš mednarodni tekmovalec Gorišek 
Janez, ki je vendar že pokazal svoje spo
sobnosti? Rečeno mu je bilo, da ne sme 
nastopiti, češ da ima še vedno poškodova
no ramo. Gorišek je pač skromen fant in 
ne zna starejše niti mlajše prepričevati. 
Kdor pa ga je videl v soboto, je opazil, da 
je fant nestrpno čakal treninga na 80-mvti
ski skakalnici, meni samemu pa je navdu
šeno pripovedoval, kako Živa, ko leti čez 
njen most. Ko je zvedel, da ne sme na start, 
je žalosten in razočaran zapustil Planico 
in v nedeljo, torej na dan planiškega tek
movanja, nastopil na Šmarni gori na klub
skem prvenstvu v slalomu, kjer je dosegel 
častno tretje mesto. Čudno, kajne? Fant. 
ki je mednarodni smučarski skakalec, rajši 
tekmuje v borbi z alpskimi vozači in s po
škodovano ramo osvoji tretje mesto. 1 udi 
tu je torej vodstvo grešilo in ne vem, ka
ko naj to opraviči.

To so torej glavne ugotovitve po letoš
njem planiškem tekmovanju. Leto se naglo 
zasuče naokoli. Če hočemo, in to moramo 
doseči, da bo naša Planica v svetu zopet 
uvrščena med največje zimskošportne prire
ditve,potem moramo začeti z delom že da
nes. Že danes si moramo zamisliti po vseh 
naših razpoložljivih sredstvih, torej tudi v 
znamenju štednje, v kakšnem obsegu naj bo 
prihodnje leto planiško tekmovanje. Ko si 
bomo v grobem zamislili celotno prireditev, 
bomo začeli takoj z dopisovanjem z ino
zemskimi športnimi forumi in datum, ki ga 
bomo določili, mora do konca obveljati. 
Najvažnejše pri vsem pa je seveda kvali
teta naših tekmovalcev'. Če že inozemski 
smučarski skakalci iz različnih vzrokov ne 
pridejo na naše planiško tekmovanje, potem 
moramo našemu Športnemu občinstvu nudi
ti takšno prireditev, da bo zadovoljila 
vsaj povprečnega ljubitelja zimskega špor
ta. Tu mislim na tehnično izpopolnitev if> 
vzgojo našega najmlajšega kadra, ki bo mo
ral prej ali slej zamenjati te maloštevilne 
in zaenkrat »nenadomestljive« tekmovalce. 
Ponovno moramo vedeti, da je mladine in 
skakalnic dovolj, treba je le idealnih in po
žrtvovalnih delavcev, ki bodo brez kakršne
gakoli oportunizma vzgajali našo mladino, 
da bo častno zastopala svojo državo doma 
ali v inozemstvu. Marjan Lipar

Kratke vesti iz košarke
. ^n*k° mladinsko prvenstvo za le
ji 1952 bo 22., 23. in 24. avgusta. 

astopiie bodo 4 ekipe, ki se bodo 
a«ua)e |z naslednjih kvalifikacijskih 

z ,ani; Srbija II. : zmagovalec sre- 
- n,a Makedonija I. — Bosna In Her- 
HiV°V‘n° k *er Hrvateka II : Slove
čo • V tekmovanje pa sta vklju- 
t.n* avtomatično ekipi Srbija I. in 
Hlvalčka I.

-1 Rakor smo že poročali, bo žensko 
va?sko prvenstvo za 1952 razdeljeno 
pr jSO, kjer bo tekmovalo 6 ekip. 
Da j> ^el se bo začel junija, drugi del 
Zn av8u<sta. Prvih 5 članov že po- 
Sn'i'rn0' to 50 t-rvena zvezda, Proleter, 

P,111- Lokomotiva (Zagreb) in Želez- 
kv3v jBe°Rrad)' Za 6. člana pa bodo 

abfikacijeke tekme v dveh ekupi- 
<tn. v vzhodni skupini tekmujejo 

■''■vak Srbijd. prvak Makedonije ter 
"Vak srečanja Bosna in Hercegovi- 

a : Črna gora, v zahodni skupini pa 
tekmujejo prvak Srbije, prvak Make
donije ter ptvak srečanja Bosna in 
Hercegovina : Črna gora, v zahodni 
skupini pa tekmujejo prvak Hrvatske, 
Prvak Slovenije ter droga ekipa Hr- 
Vflteke. Zmagovalca vzhodne in za
bodle cone se bosta nato srečala v 
Bveh tekmah, ki bosta določili 6. čla- 
?.? ženske zvezne lipe. Prav tako je 
b-!o sklenjeno, da bodo člani ženske 
Zvezne lige v letu 1952 odigrali po

10 propagandnih tekem v raznih me
stih naše države.

Moške finalno tekmovanje bo od 
20. septembra do 1. oktobra 1952. V 
finalu bosta tekmovali po dve naj- 
boli'1 ekipi iz vzhodne in zahodne 
skupine. V finalni turnir vstopata av
tomatično prvaka obeh skupin, za 
tretjega in četrtega finalista pa bodo 
odigrane kvalifikacijske tekme, in si
cer takole: drugoplasirani vzhodne 
skupine s tretjeplasiranim iz zahodne 
skupine (dve tekmi) ter drugi iz za
hodne skupine e tretjeplasiranim iz 
vzhodne skupine (dve tekmi). Šesto- 
ptaslrani ekipi iz obeh skupin avlo- 
matičn- izpadeta, na njihovo mesto pa 
se plasirata zmagovalca turnirja pr
vakov republik.

Kvalifikacijsko tekmovanje je raz
deljeno v dve skupini, in sicer: v 
vzhodni tekmujejo: prvak Srbije, pr
vak Makedonije ter prvak Črne gore, 
v zahodni pa prvak Hrvatske, prvak 
Slovenije ter prvak Bosne in Herce
govine. V lestvicah se odslej ne bo 
več smatral kot odločilen pri dolo
čanju meet količnik, temveč večja 
koš-razlika. Prav tako slabim dijakom 
ne bo dovoljeno niti trenirati ali tek
movati. Prav tako bo prepovedano 
tekmovanje članom moških ekip v 
zvezni ligi, če se ne bodo pobrigali za 
m.,'hi in ženski podmladek.

0 starih in modernih olimpijskih igrah
Olimpijski komite se je postavil na stališče, da lahko vsak narod 
pošlje zastopstvo dvanajstih ljudi v vsako konkurenco (atletiko, 
plavanje itd.), Ta odločitev pa seveda ni bila pravilna. Nemci 
na pr. so prijavili lahko dvanajst atletov, medtem ko jih je 
Avstroogrska lahko prijavila 36 (12 Nemcev, 12 Madžarov sku
paj s Hrvati ter 12 Čehov). Tudi tu je olimpijski kongres ugo
dil Švedom, medtem ko so ostali udeleženci odhajali z zasedanja 
nezadovoljni. Švede pa je stvar zaskrbela, upravičeno nezadovoljne 
je bilo treba tako ali tako potolažiti in Švedi so posegli po 
najučinkovitejšem sredstvu. Nezadovoljnim so za njih moštva 
izposlovali na švedskih železnicah polovično vožnjo ter zagotovili 
v hotelih oskrbo po znižanih cenah in oblaki nezadovoljstva so 
se razpršili.

To, na videz nasprotno tolažilno sredstvo pa je bilo že takrat, 
kot nedvomno tudi danes, vsega upoštevanja vredno. Tuji pred
stavniki so na račun različnih denarnih in sličnih olajšav mimo 
požrli tudi vprašanje sodnikov, iz česar sledi, da so jim mate
rialne zadeve predstavljale doma težav: prve vrste. Poročila iz 
vseh evropskih držav, ki so Se pripravljale na olimpijske igre, 
govore o tem, koliko težav je bilo ravno z denarjem. Skušali so 
si pomagati na najrazličnejše načine: z loterijami, tombolami, 
javnimi zbirkami, končno pa So se obračali za pomoč tudi na 
državno blagajno, toda ta je bila zelo skopa in so se le malokje 
mogli pobahati, da bi jim država odločilno priskočila na pomoč. 
Vprašanje sodnikov je bilo torej rešeno v korist Švedov, toda 
na škodo ostalih udeležencev. Zato so tekmovalci raznih držav 
v mnogih disciplinah in panogah vlagali proteste. Čutili so se 
oškodovane, pa so protestirali, toda če sedaj preudarimo ozadje 
teh protestov, lahko ugotovimo razumljivo pomanjkljivost: šport 
beleži ravno leta 1912 svoj prvi višek razvoja, pri čc-mer pa pra
vila in tekmovalni pravilniki za posamezne športne panoge še 
niso biti tako utrjeni, kot je to danes. Zlasti sodniški pred
pisi so bili kaj gibljivi in so jih v posameznih državah lahko

prilagodili tako, kot se jim je zdelo najprimernejše. Za primer 
navedimo naslednjo stvar, ki je vzbudila precej nezadovoljstva. 
V deseteroboju so program postavili ako, da so atleti morali 
najprej absolvirati tek na 400 m, takoj za tem tek na 110 m 
ovire, čemur je sledil disk itd., torej najprej najtežjo disciplino, 
nato prav težak tek čez ovite in nato metanje diska, kar vse bi 
se dalo urediti tako, da bi tekmovalci svoje sile razporejali bolj 
ekonomično. Švedi so svojo odločitev zagovarjali z bojaznijo 
zaradi prevelikega števila prijav za deseteroboj, kar b:^znalo 
tekmovanje preveč zavleči in so zato mislili, da bodo število 
prijavljencev zmanjšali s tekmovalnimi pogoji, ki so za današnje 
pojme nemogoči. Tudi m protesti niso zalegli, vodstvo in sodniki 
so bili v rokah domačinov, ki so ostali nepopustljivi Taki ukrepi 
pa niso bili splošen pojav n so v glavnem tekme potekale po 
programu. Zanimalo vas bo vprašanje občinstva. Švedi skromno 
poročajo, da gledalcev nikoli ni manjkalo. Nekateri dnevi so b:li 
privlačnejši, ob nekaterih pa so se bali slabega obiska, zato so 
tudi v Saockholmu (po preizkušenem receptu iz Aten) vojakom 
in dijakom srednjih šol dovolili prost vstop in zadeva je bila 
rešena. V sosednjih Helsinkih letos s tem problemom prav 
gotovo ne bodo rneli sitnosti, nasprotno, vsotpnice za vse pri
reditve so že sedaj razprodane.

Nemci so švedsko športno občinstvo presenetili se z enim 
dogodkom, ki je že dolgo časa predstavljal posebnost v športnem 
svetu in za katero so zunaj pač mislili, da jo je Nemcem že 
uspelo rešiti: sodelovanje med turnerji in športniki. Že na lon
donski olimpijadi je bil šport, kot smo že pisali, vsaj v glavnem 
rešen. Turnerji sicer niso tekmovali, priredili pa so telovadno 
akademijo, kjer so pokazali svoje visokoznanje in občinstvo 
navdušili. Doma so potem športni krogi vložili ves trud v to, da 
bi turnerje le prepričali, da tekmovanje nemškemu telovadnemu 
pokretu ne more koristiti in da je patriotična dolžnost nemških 
turnerjev, naj sodelujejo na največji telovadni prireditvi na svetu.



NASA ATLETIKA MORA RASTI V ŠIRINO,
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Pred kraikim je bila v Beogradu skupščina Atletske zveze Jugo
slavije, ki se je je udeležila tudi številna slovenska delegacija. Ker 
je naša atletika lani kvalitetno zelo napredovala, istočasno pa je 
bila opažena vrsta slabosti v organizaciji, nas je zanimalo, kako je 
potekla letošnja skupščina in kakšne smernice so si atleti začrtali za 
svoje bodoče delo. Ker je bil med slovenskimi delegati tudi naš so
delavec tov. inž. Megušar, smo ga zaprositi, da nam v razgovoru 
opiše nekaj vtisov s skupščine, o načinu tekmovanja v bodoče itd.

Ali je bila letošnja skupščina takšna kot 
dosedanje, ki so bile bolj ali manj burne, 
in kakšno stališče je zavzemala na njej naša 
delegacija?

Ker so nas izmodrile izkušnje zadnjih let, 
smo se za to skupščino delegati dobro pri
pravili predvsem v strokovnem pogledu. 
Nekoliko smo se sicer bali, da bomo zopet 
preglasovani, kot se je doslej že večkrat 
zgodilo, vendar smo bili prijetno presene
čeni, ker smo že takoj v začetku dela na 
skupščini, morda vprav zaradi skrbno pri
pravljenih konstruktivnih predlogov, našli 
soglasje z vsemi delegati iz ostalih republik. 
V takem vzdušju je bilo delo dosti lažje. 
Morda bi kdo drugi v tem primeru svojo 
premoč izkoristil za to, da bi staro upravo, 
ki je v mnogočem zaslužila za svoje delo 
ostro grajo, močno skritiziral. Zanimivo pa 
je, da smo se brez kakega predhodnega 
dogovora vzdržali te možnosti in smo raje 
svoje dvodnevno delo usmerili v čim kon- 
struktivnejše reševanje številnih nalog, ki 
stoje pred atletskimi organizacijami. Ker 
smo že prišli na skupščino s preštudiranimi 
predlogi za bodoče delo, nas je motilo edi
nole to, da stara uprava svojega obračuna 
ni pripravila tako temeljito, da bi delegate 
v vsem zadovoljila. P< Kilo je v odsotnosti 
predsednika generala Kotača podal pod
predsednik M. Veličkovič. Bilo je zgo
ščeno, podprto s številčnimi in drugimi 
ugotovitvami o stanju kvalitete in organi
zacijske moči jugoslovanske atletike, ven
dar je poročevalec z retorično spretnostjo 
prešel preko nekaterih bolečih vprašanj, ki 
bi se mogla razjr ' ' z odprtimi ugotovi
tvami.

V čem je tolikšna poraznost v naših atletm 
skih organizacijah?

Še leta 1950 smo imeli v 162 klubih oz. 
društvih organiziranih 7050 članov. V letu 
1951 pa je to število padlo na polovico, 
tako da 84 klubov z 3284 člani prav goto
vo daje misliti, kam vodi pot, po kateri je 
pričela atletika tako rapidno drseti navzdol. 
Če bi imela vsa jugoslovanska atletika vsaj 
desetkrat toliko pripadnikov, potem bi bila 
seveda stvar dokaj drugačna. Občutili smo 
torej, da je treba čim prej poiskati take 
oblike organizacije in dela, ki bodo omogo
čile takojšnjo pritegnitev čim večjega šte
vila mladine v atletiko, ki jo bo potrebno 
napraviti privlačno, saj je padlo dosti pri
pomb na to, da se mladina raje vključuje 
v druge športe, ki so zanjo privlačnejši. 
Teči naporen tek na pr. na 400 m zahteva 
skrbnih, temeljitih predpriprav in znatne 
koncentracije, zato -"da to ni tako »za
nimivo«, kot igrati katerokoli športno igro. 
Rezultati v atletiki se dosegajo le z izred
nimi napori, _ veliko vztrajnostjo, rednimi 
treningi in seveda, kar je najvažnejše — iz 
ljubezni do tega športa. Imamo vrsto re
korderjev, ki uživajo i- malone svetovni 
sloves, vendar so brez dotoka svežih sil 
in zato v resni nevarnosti, da prično v naj
krajšem času ugašati kot sveče, ki jim 
zmanjkuje voska.

Ali smatrate, da so smernice, ki ste jih 
sprejeli s sklepi te skupščine, ključ za iz
boljšanje sedanjega stanja?

Ko smo končali skupščino, smo imeli nek 
občutek notranjega zadovoljstva, namreč, 
da se je letošnja skupščina močno razliko
vala od dosedanjih, ker je bila znatno plod
nejša po predlogih in sprejetih sklepih. 
Upamo, da smo našli primerno osnovo za 
čimbolj množično vključitev mladine v 
atletiko — seveda, če se bodo lotili dela 
vsi atletski delavci do najnižjih enot s po- 
žrtvovanjem in resnično voljo, da atletiko 
razširijo na poslednjo srednjo šolo v državi 
in v vsa večja industrijska središča. O na
činih množične pritegnitve mladine je^ na 
skupščini tekla dolga razprava. Izhodiščna 
misel je bila v ugotovitvi, da veliko večino 
čltnstva tvorijo dijaki in Študenti pa še ti 
le v večjih centrih v državi, medtem ko sta 
industrija in vas v znatni manjšini.

Najnovejše gospodarske preureditve v 
državi imajo seveda velik odmev tudi v 
športnih organizacijah, ki so v materialnem 
pogledu morale svoje področje znatno zožiti 
od dosedanjega. Draga potovanja na tek
movanja za zvezne ligo bi si mogla v bo
doče privoščiti morda le dva najmočnejša 
kluba v državi. Zato je bilo potrebno ta 
sistem tekmovanja reorganizirati iz dveh 
razlogov: iz materialnega in kar je še važ
nejše, postaviti ga na čim širšo osnovo ter 
dati možnost udeležbe prav vsem klubom v 
državi. To smo tudi sprejeli. Uvedli smo 
— upamo, znatno zboljšan — nov način 
moštvenega tekmovanja za prvenstvo države 
v treh etapah tako, da je prva (recimo ji 
prvo kolo) postavljena na najširšo osnovo. 
Lahko se je udeleže vsi atletski klubi v dr
žavi in tudi sekcije TD »Partizan«, s ka
terimi želimo čim tesnejšega sodelovanja.

Tisk Tiskarne »Toneta Tomšiča« v Ljubljani.
— Odgovorni urednik Igor Prešern. — Ured» 
ništvo in uprava v Ljubljani, Likozarjeva ul.
— poštni predal štev. 377. — Telefonske šte= 
vllke med tednom 33*85 in 50*09, ob nedeljah 
pa 43=84 do 88 In 35=58, 30=63. 26=28. — Ce= 
kovni račun uprave št. 602=90331=0. — Celo« 
letna naročnina znaša din 800,— po3XTna 
din 400.—, četrtletna din 200— tn mesečna

din 80.—.

V tem kolu lahko nastopijo društva sa
ma ali z nasprotnikom, vendar na lastnih 
igriščih, da jim ni treba potovati drugam. 
Program je olimpijski, ocenjevanje pa po 
finskih tabelah. Za plasma se štejeta po 
dva najboljša tekmovalca v vsaki discipli
ni. Drugo kolo se smatra za obvezno, ven
dar z nekoliko ostrejšimi pogoji: nastopiti 
z nasprotnikom in le po tremi tekmovalci 
v disciplini s tem, da štejeta dva boljša. 
Najboljših šest moštev — moških in žen
skih — iz teh dveh kol se bo nato istega 
dne, t. j. 27. in 28. sept. v Zagrebu borilo 
v finalu za vrstni red prvih šestih najbolj
ših v državi. Vsa ostala udeležena moštva 
(atletski klubi ali sekcije TD »Partizan«) 
pa bodo v tako imenovanem tretjem kolu 
lahko nastopila za plasma od sedmega me
sta pa prav do zadnjega, kolikor se jih bo 
v celoti tekmovanja udeležilo. Tako smo 
skušali iz najširše množične osnove izluščiti 
tudi kvaliteto in ker bomo za oceno naj
boljšega kolektiva v državi računali ude
ležbo v moštvenem tekmovanju z moško, 
žensko in obema mladinskima ekipama, 
upamo, da bomo s tem društva nekako pri
silili, da zmobilizirajo čimprej nove sile v 
svoje vrste. Mladinci in mladinke bodo 
tekmovali po svojih republikah na osnovi 
enakih tekmovalnih pogojev, ki jih bo do 
1. aprila sestavil novi izvršni odbor 
ASAJ. Moštveno državno prvenstvo mladin
cev smo za letos opustili zaradi preveli
kih finančnih bremen društev in tudi iz 
zelo važnega razloga: Najprej šola — nato 
šport!

Kakšna tekmovanja še predvideva atletski 
koledar za leto 1952?

Dne 6. aprila bo prvenstvo države v kro
su v Borovem, 1. maja pa partizanski marš 
v Titovih Užicah. Do 11. maja naj dru
štva izvedejo po vsej državi svoje društve
ne mitinge in prvenstva, do 15. junija pa 
mora biti v celoti končano prvo kolo mo
štvenega prvenstva države. Termin smo 
pomaknili tako daleč zaradi letošnjih izjem- 
Mh vremenskih prilik, ki so oškodovale 
predvsem nas Slovence. V sredini junija so 
predvidena medmestna tekmovanja po re
publikah, za olimpijske kandidate pa naj
prej 14-dnevni logor v Beogradu konec 
maja, nato pa 6. julija svečan olimpijski mi
ting v Zagrebu, kjer bo določena naša re
prezentanca za Helsinki, ki bo imela nato 
še deset dni v Mariboru in Celju skupne 
priprave za olimpijske igre. Z olimpijskim 
mitingom v Zagrebu bo zvezana istočasno 
proslava 50-letnice dela v atletiki znanega 
športnega strokovnjaka Ugriniča, predsed
nika Atletske zveze Hrvatske. Državno pr
venstvo posameznikov za moške in ženske 
bo 23. in 24. avgusta v Subotici, 14. sep
tembra pa bo prvenstvo mladincev v Sla
vonski Požegi, mladink pa v Senti.

Poleg olimpijskih iger v Helsinkih pred
videvamo za letos še pet meddržavnih sre
čanj. Moška reprezentanca bo verjetno 8. 
junija nastopila v Atenah proti Grčiji, za
gotovo pa 17. in 18. septembra proti 
Švedski v Beogradu in 5. oktobra proti Ita
liji v Zagrebu. Ženska reprezentanca bo na. 
stopila 7. septembra v Ljubljani v troboju

Jugoslavija—Avstrija—Zapadna Nemčija,
mladinci pa 21. septembra na Dunaju pro
ti Avstriji v povratnem srečanju.

Veliko vmesnih terminov smo pustili pro
stih za prirejanje zanimivih lokalnih mitin
gov, za nastope v sodelovanju z nogometnimi 
klubi na njihovih velikih tekmah itd. Re
publikam je v celoti prepuščena velika sa- 
mdfniciativa v reševanju drobnih organiza
cijskih vprašanj in bodo morale seveda re
publiške zveze analogno prenesti te sklepe 
neposredno na teren do društev in se po
truditi tudi za ustanovitev novih, kjer bo
do dani pogoji oz. vsaj dva atletska delav
ca, ki bosta znala okrog sebe zbrati mla
dino.

V ta namen je tudi bil na naš predlog 
sprejet soglasen sklep o odpravi plačevanja 
dosedanje registracijske takse. Namesto te
ga bodo društva plačala le enkrat za vse 
leto določen pavšalni znesek svojim repu
bliškim zvezam, te pa podobno naprej ati. 
zvezi Jugoslavije.

Ali so organizacijske oblike za bodoče 
delo ostale stare ali so bistveno spreme
njene?

V sedmih letih po osvoboditvi se je na
brala vrsta nerešenih vprašanj za organiza
cijska delo v atletiki, pa smo tudi ta vpra
šanja sedaj precej »na debelo« spravili 
»pod streho«. Doslej smo uporabljali vrsto 
pravilnikov, ki niso bili še potrjeni, preure
diti je bilo treba tudi sama pravila Zveze in 
podobno. O tem sta razpravljali dve ko
misiji, ki nista imeli ravno lahkega dela. 
Končno smo sprejeli nove pravilnike o re
gistraciji, nagrajevanju, finančno materialnem

poslovanju in brezplačnem obisku atletskih 
prireditev ter nova pravila osrednje zveze. 
Izvolili smo ou prejšnjega dokaj zožen iz
vršni odbor sedmih članov, upravni odbor 
pa bo sestavljen v obliki sveta iz zastopni
kov vseh republik in sklicevan po potrebi 
na plenarne razgovore. V novem vodstvu 
atletske zveze Jugoslavije so predsednik 
Ivkovič Vlado, tajnik Takač Artur, tehnič
na referenta Kurelič Nikola in Lenert Ste- 
van, blagajnik Šipatovski in referent za 
agitacijo in propagando Legetič. Za prihod
njo skupščino je bil sprejet ključ razdelitve 
delegatov takole: Srbija 8, Hrvatska 6,
Slovenija 5, Makedonija 2, Bosna in Črna 
gora po 1. Skupno torej 23 »atletskih po
slancev«, ki bodo sestavljali tudi upravni 
svet za letošnje leto.

Na predlog naše delegacije je skupščina 
izrekla posebno priznanje za nad 20-letno 
aktivno udejstvovanje v jugoslovanski atle
tiki znanima bivšima jugoslovanskima prva
koma in rekorderjema dolgoprogašu Jožetu 
Bručanu in skakaču ob palici Jašu Bako-

Kakšni so načrti atletske zveze Jugoslavi. 
je in klubov za delo v novi Imeti?

Pripravili jih bomo za našo skupščino, ki 
bo prve dni aprila v Ljubljani. Upamo, da 
jih bo novoizvoljeno vodstvo slovenske 
atletike v tesnem sodelovanju s vsemi telo
vadnimi društvi »Partizan« in učitelji za 
telovadbo na naših šolah znalo prenesti na 
teren tako, kakor smo si to z najboljšo vo
ljo v okviru države zasnovali na zadnji 
skupščini v Beogradu.

m •*»- 
Prizor z lanskega mednarodnega srečanja Velika Britanija : Jugoslavija 

v Beogradu. Wint vodi v teku na 400 metrov

Smučarske tekme v Preddvora
23. t. m. so bile v Preddvoru smučarska 

tekme, ki jih je organizirala mladinska orga* 
nizacija. Tekme so bile nekakšna predpri« 
prava za ustanovitev novega planinskega 
društva in v njem smučarske sekcije, za 
kar obstojajo vsi pogoji. Udeležili so se jih 
tudi člani SK Jezersko, z njimi je bilo tudi 
dokončno dogovorjeno sodelovanje med nji* 
hovim in bodočim društvom. Tekme so v 
celoti dosegle svoj namen. Dopoldne je bil 
tek pionirjev na 2 km. Startalo je 20 tek« 
movalcev. Zmagal je Zadnikar Andrej (SK 
Jezersko) s časom 11,43, 2. Zadnikar Jakob 
(Jezersko) 12,25, 3. Polajnar Peter (Pred* 
dvor) 12,44. Popoldne pa so bile tekme v 
veleslalomu v Sp. Kokri. Proga je bila dolga 
okoli 500 m in je imela 100 m višinske 
razlike ter 21 vratič. Pri članih je zmagal 
Valič Andrej (Preddvor) s časom 54,4, 2. Za* 
plotnik Nande (Jezersko) 1:04,0, 3. Lombar 
Franc (Preddvor) 1:04,2. Pri mladincih je bil 
prvi Piskernik Jakob (Jezersko) 1:17,4, 2. Do* 
linšek Milan, 3. Zadnikar Jakob (oba Jezer* 
sko).

Še enkrat v Trbižu
V Trbižu so se naši alpski smučarji in 

tekači udeležili mednarodnega tekmovanja 
alpskih štafet Ta proga je razdeljena na trt 
dele. Prvi tekač je moral preteči 10 km po 
ravnini, drugi se je moral povzpeti na 1700 m 
visok vrh in kot zadnji je nastopil alpski 
smučar, ki je prevozil 5 km dolgo in težko 
progo v divjem smuku. Nastopili so tekmo* 
valci Italije, Avstrije, Nemčije, STO in Ju* 
goslavije. Jugoslavijo sta zastopali štafeti 
jeseniškega Gregorčiča in ljubljanske Enot* 
nosti. Po hudi borbi je zmagala ekipa Gre* 
gorčiča — Jugoslavija pred Italijo. Ljubljan* 
ska Enotnost se je uvrstila na 4. mesto. 
Prva nemška štafeta je bila 12. in prva 
avstrijska 18.

Košarkarji se bodo 
srečali s Turčijo

Kristančič in Amon kandidata 
za državno reprezentanco

Sestanek predstavnikov košarkarske 
zveze Jugoslavije, ki je bil v pone
deljek v Beogradu, je določil tudi 
kandidate za državno reprezentanco, 
ki bo nastopila n,a turnirju za pokal 
Mairano v Milanu, ter za srečanje z 
reprezentanco Turčije v Beogadu. Na 
trening so poklicani tile igralci: Gec, 
Sokolovič, Andrijaševič, Popovič, Bje- 
gojevič, Kalember, Demšar, B. Jova
novič (vsi Crvena zvezda), Stankovič, 
Blagojevič, Marjanovič, Novakovič, 
Stojičevič (visi Partizan), Loči fProle- 
ter), Kristančič (ASK), Amon (Železni
čar), Mijač in Blaškovič (Mladost). 
Določeni tekmovalci iz Beograda se 
bodo pripravljali v Beogradu, vsi 
ostali izbranci pa se bodo zbrali na 
skupnem treningu, ki bo od 8. do 20. 
aprila v Beogradu. Kakor smo že 
omenili, bo 17. aprila v Beogradu ftre- 

: Čanje z reprezentanco Turčije, kt bo 
potovala na turnir v Milano. Po po- 

\ vr.aitku iz Italije pa se bodo kandidati 
pripravljali v svojih klubih za razna 
mednarodna srečanja (Bortetti, Galata 
Sara!) ter ligaške tekme. Trening bo 
vodil zvezni trener Aleksander Niko- 

I Uč.

Naši plavalci v izvrstni formi
V 25=metrskem bazenu v Beogradu treni« 

rajo nekateri naši najboljši plavalci. Na 
enem izmed nastopov je štanata pred ne= 
davnim dosegel na svoji progi 100 m hrbtno 
odličen čas 1:07,2, kar je boljše za po,ruti 
osem desetink od njegovega rekorda, la 
rezultat pa ne bo priznan, ker ni bilo to 
tekmovanje predhodno najavljeno. Udliuen 
čas je dosegel tudi Pandur na 200 m prsno, 
klasičen stil — 2:44,5, kar je samo za 4 de* 
setinke slabše od rekorda. Najuspešnejša pa 
je bila naša znana plavalka v hrbtnem ^slogu 
Eša Ligorio. ki je dosegla dva nova državna 
rekorda: 200 m hrbtno 2:59,9 (prejšnji 3:UU,/) 
in na 400 m hrbtno 6:05,4.

Ali si že poravnal naročnino?

ei/ca^skiU tk&av
ANGLIJA — 35. kolo: Arsenal : Middles* 

brough 3:1, Aston Villa : Burnley 4:1, Black* 
pool : West Bromvich Aibion 2:0, Chelsea : 
Stoke City 1:0, Derby : Charlton Athletic 1:3, 
Huddersfield Vown : Manchester United 3:2, 
Liverpool : Newcastle United 3:0, Manchester 
City : Fulham 1:1, Portsmouth : Bolton Wan 
derers 3:0, Sunderland : Preston North End 
0:0, Wolverhampton VVanderers : Tottcnham 
Hotspur 1:1. — Lestvica:
Manchester United 
Arsenal
Tottenham Hotspur 
Portsmouth 
Bolton Wanderers 
Newcastle United 
Charlton Athletic 
Preston North End 
Wolverhampton W 
Aston Vilila 
Liverpool 
Blackpool 
Manchester City 
Burnley 
Derby County 
Sunderland 
West Bromvich Alb.
Chelsea 
Middlesbrough 
Stoke City 
Fulham
Huddersfield Town

ITALIJA — 26. kolo: Triestina : Bologna 
4:1, Lazio : Como 1:2, Legnano : Intcrnacio* 
nale 0:4, Fiorentina : Lucchese 1:0, Napoli : 
Novara 0:1, Atalanta : Padova 1:1, Juventus :

33 19 9 7 73:45 47
34 18 9 7 66:46 45
36 18 7 11 66:48 43
34 18 7 9 61:47 43
35 15 9 11 55:54 39
33 15 8 10 84:58 38
35 15 8 12 60:57 38
36 13 11 12 63:50 37
35 12 13 10 68:55 37
35 14 9 12 62:58 37
35 10 17 8 50:47 37
35 15 7 13 54:54 37
34 12 12 10 51:46 36
34 12 9 13 49:48 33
35 13 6 16 56:68 32
35 11 8 16 54:55 30
33 8 11 14 56:68 27
33 12 5 16 52:54 29
33 10 5 18 46:76 25
35 9 7 19 37:72 25
35 6 10 19 49:66 22
35 7 7 21 41:71 21

Pro Patria 5:1, Spal : Sampdoria 0:1, Milan :
Torino 4:1, Pale rmo : Udinese 2:1. — Lest*

Juventus 26 19 4 i 69:22 42
Milan 26 14 9 3 62:25 37
Internazionale 25 15 5 5 60:23 35
Spal 26 10 9 7 38:33 29
Lazio 26 10 9 7 39:34 29
Fiorentina 26 11 6 9 31:26 28
Napoli 25 11 4 10 34:27 26
Sampdoria 25 9 8 8 31:27 26
Novara 25 9 8 8 41:41 26
Palermo 26 8 10 8 29:34 26
Bologna 25 9 6 10 29:35 24
Pro Patria 25 7 10 8 31:45 24
Lucchese 26 8 7 11 25:34 23
Torino 25 8 6 11 23:31 22
Udinese 25 7 8 10 30:40 22
Padova 26 7 7 12 31:45 21
Triestina 26 7 6 13 28:42 20
Atalanta 25 7 6 12 23:40 20

25 8 1 14 31:46 19
Legnano 26 2 7 17 26:61 n

FRANCIJA — 28. kolo: Sete : Nice 1:1, 
Bordeaux : Le Havre 4:1, Nimes : Reims 2:0, 
Sochaux : Marseille 1:1, Rennes : Strasbourg 
2:1, Metz : Roubaix 3:0, Lille : Nancy 0:3, 
Lens : Racing 3:1, St. Etienne : Lyon 1:0. — 
Lestvica:

Nice 28 17 4 7 58:35 38
Bordeaux 28 16 5 7 72:35 37
Lille 28 16 5 7 71:44 37
Metz 28 13 9 6 42:34 35
Le Havre 28 14 5 9 50:35 33
Reims 28 13 5 10 53:37 31
Nimes 28 14 3 11 46:34 31
Roubaix 28 12 5 11 41:35 29
Nancy 28 10 8 10 48:45 28
St. Etienne 28 11 5 12 57:60 27
Sete 28 10 7 11 37:47 27
Racing 28 11 3 14 52:61 25
Rennes 28 10 5 33 41:66 25

28 10 4 14 47:53 24
Sochau* 28 9 5 14 39:50 23
Marseille 28 7 9 12 39:63 23
Lypn 28 7 6 15 33:55 20
Strasbourg 28 2 7 19 31:68 11

Dempsey filmski igralec
Filmska družba Paramount je pravkar iz* 

gotovila film »Vojaški policist«, v katerem 
nastopa tudi znani svetovni boksar Jack 
Dempsey, ki je bil leta 1920 svetovni boksar* 
ski prvak, v filmu nastopa tudi Mickey Ro* 
ony. režiral ga je pa George Marshall.

Nov svetovni rekord francoskih 
plavalcev

Troyes, 26. marca. Tu so sinoči francoski 
plavalci dosegli nov svetovni rekord v šta* 
feti 3X100 m mešano s časom 3:09.6. Bozon 
je 100 m hrbtno preplaval v času obstoječega 
svetovega rekorda 1:03.6, Luci en e je prepla* 
val 100 m prsno v 1:07.8, Jany pa 100 m 
prosto v 85.2.

Nogomet v Zagorja
Pred približno 300 gledalci sts se v nedeljo 

pomerila na igrišču v Zagorju Proletarec in 
Bratstvo Hrastnika. Tekma je potekala v 
prijateljskem razpoloženju in se končala ne* 
odločeno 3:3. Sodil je tovariš Poljšak iz 
Hrastnika z grobimi napakami ter oškodoval 
obe moštvi. Najboljša igralca Proletarca sta 
bila Ogrinc v napadu in Praznik v obrambi, 
pri moštvu Hrastnika pa Kavšek.

V pretekmi so mladinci Proletarca pre* 
magali mladince Svoboda s 4:1 (1:0).

Kolesarji, med sezono smo!
Letos bo zelo nagel prehod iz zime na nosti vrne, marsikateri jugoslovanski vo-

mu bo moral dati prednost pri izbiripomlad, hitro bodo tu prve spomladanske 
dirke in tudi do tradicionalne »Prvomajske« 
je komaj mesec dni. Bodo pa tedaj naši vo
zači v formi? Pazite, kandidatje za medna
rodne nastope, kdor se bo slabo odrezal na 
prvomajski dirki, bo vse do državnega pr
venstva (ko se ponovno prerešetajo inter
nacionala) izločen od mednarodnih nasto
pov. Ta naj se le lepo nauči ono »Ti boš

Koga imamo pa letos? Lulik, Vidah sta 
Šprintarice zamenjala s težkimi vojaškimi 
čevlji. Odsotnost popularnih mladcev se bo 
močno občutila tudi v naših _ reprezentan
cah. Toda ne bodimo preveč črnogledi, saj 
imamo še republiškega prvaka in prvoplasi- 
ranega Slovenca na dirki »Po Hrvatski in 
Sloveniji« Perneta, ki bo tudi letos pel 
»prvi tenor«. Grajzer se po enoletni odsot-

Kolesarska dirka 
Pariz—Goto d’Asure

Pariz, 26. marca. Včeraj se je pričela 
kolesarska dirka Pariz Gote d’Asure (Sinja 
obala). V prvi, 220 km dolgi etapi je zma* 
gal Francos Darrigade s 5:59:16 pred svojim 
rojaki Dupontom, Lapebiem, Geminianiem, 
Nizozemcem Wagtmansom, Belgijcem Inpa* 
nisom itd., ki so imeli vsi isti čas. Danes 
je v drugi etapi zmagal Francoz Bobet pred 
Italijanom Zampinijem in Francozom Laza* 
ridesom.

Sedgman zopet premagan
Na svoji turnejil po Skandinaviji je av* 

stralski teniški prvak Sedgman doživel v 
Helsinkih ponoven poraz od Danca Nielscna 
z rezultatom 7:5, 1:6, 9:7.

Na atletskem tekmovanju v newyorškem 
Madison Square Gardenu je Dreutzler do* 
segel odličen rezultat 4:08.2 v teku na 
1 miljo. Glede na to ,da je bilo tekmovanje 
v dvorani je rezultat Gehrmana 1:51.0 na 
880 y tudi izvrsten.

Evropski kriterij 
v hokeju na ledu

V Liegeu se je v nedeljo pozno ponoči 
končal turnir v hokeju na ledu za tako* 
zvani »Evropski kriterij«, to je prvenstvo 
Evrope za II. razred, na katerem so so* 
delovale reprezentance 6 držav. V zadnjih 
igrah je Nizozemska premagala Belgijo 7:1 
(3:1, 3:0, 1:0), Avstrija pa Francijo 11:4 
(3:1. 4:2, 4:1). V odločilni tekmi za prvo 
mesto je Anglija premagala Italijo 7:3 (2:1, 
2:1, 3:1). Končni vrstni red je naslednji: 
Anglija 8, Avstrija 7, Italija 6, Nizozemska, 
Belgija in Francija po 3 točke.

Klcist prvak Nemčije 
v smučarskih skokih

V Braunlange je bilo v nedeljo prvenstvo 
Nemčije v smučarskih skokih. Naslov prvaka 
je osvojil Kleisl, ki je skočil 62.5 in 67.5 m 
ter dosegel 216.2 točke. Drugi je bil Brut» 
scher z 208.7, tretji pa Deng z 202.4 točke. 
Weiler je padel pri prvem skoku, ki je bil 
dolg 68 m ter ni klasificiran.

zac
nagrad, sebi pa pripisati eno številko več v 
plasmanu. Polak je tu on je ponavadi zgo
daj spomladi v formi, »Prvomajska« mu 
zadnje dve leti nekako zelo ugaja, na njej 
si je nabral lepih točk za letno oceno. Gor
nji trije vozači so člani ŠD »Triglav« in 
so poleg članov zagrebške »Lokomotive« 
(Poredski, Bat, Ročič) najresnejši kandi
dati za naslov državnega prvaka v ekipnem 
tekmovanju.

Rozman (Branik) tx> skušal ponoviti 
lanskoletni uspeh kot drugi Jugoslovan »Na 
Pokljuko«, vsaj na kriterijih tx> prišel bolj 
do »zraka«, ko mu ne bo vedno na poti 
Vidalijevo. »zadnje kolo«. Podmilščak (Bra
nik) je lani govoril, da Bo nehal — najra
je tedaj, ko je bila prisotna njegova ženka 
(tudi odlična kolesarka). Verjetno jo je 
hotel s tem prestrašiti, da bo morala v bo
doče sama na dirke. Franček, primi bilanco 
zopet »od spodaj«, saj si bil vsa leta po 
osvoboditvi eden naših najboljših vozačev 
na etapnih dirkah, leta 1940 pa s Peter
nelom, Gartnerjem, naš »tretji mušketir« v 
dirki »Oko Srbije«! Vsa Srbija še pomni to 
veliko zmago.

Godnič (Železničar, Nova Gorica) bo 
izkoristil prednost, ki mu jo nudi njegova 
domovina, sončna Primorska, treniral bo 
kot nihče drugi, navil bo, da bo vsem sapa 
pošla. Mozetič bo tudi letos še »tu« in ni 
izključeno, da nam tudi v tej sezoni napra
vi kako presenečenje, kot lani, ko je vse 
jugoslovanske »ase« pošteno namazal na 
kriteriju v Ajdovščini. Dreja, daj še, kdo 
bo verjel, da jih imaš že dvainštirideset, 
ko pa noge tako lahkot :o vrtiš. Na uho ti 
povem, res star boš, ko boš nehal.

Cajhen (Železničar, Ljubljana), tih, 
skromen, odličen tehnik, vztrajen. Po posta
vi in temperamentu rojen dolgoprogaš in 
res, na koncu dolgih dirk je najbolj viden, 
V svoji kategoriji, lani absolutno najbolj; 
ši. Postani samozavestnejši in kmalu bos 
na cilju lahko »nazaj gledal«!

Vovk, Japelj in lanskoletni državni pl' 
vak turistov, Babnik od »Krima«, Mikolič 
»Triglav«, Curk »Šlander«, Karner »Bra
nik«, Blažun, Kalan »Ilirija« so solidni 
vozači, ki se bodo hoteli vrniti med prv«-

Huda bo borba za prva mesta med mla
dinci. Silvo Zanoškar, Fodor, Eržen, Baic 
bodo vse poskusili, da pride mladinsko Pr' 
venstvo k nam.

Kolesarska zveza dela na tem, da b’ 
omogočila kandidatom za »Prvomajske* 
štirinajstdnevni skupni trening na Prim01' 
skem. Predvidenih petnajst vozačev bi 
ločili 6. aprila na otvoritveni dirki T-jcrto 
ljana—Kranj in nazaj. Isto nedeljo se vr‘‘ 
tudi prvenstvo Slovenije v krosu.


